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Baronica D'Souza  interesovanje o aktuelnim razvojima na Kosovu

Predsednik Skupštine Republike Kosova, dr. Jakup 

Krasniqi, na čelu jedne parlamentarne delegacije, u okviru 

zvanične posete u Ujedinjenom Kraljevstvu, primljen je na 

jednom susretu od predsednice lordova Britanskog 

Parlamenta, Baronice D' Souza, kao i od  drugih ličnosti i 

poslanika.
Zahvaljujući se Baronici D'Souza na gostoprimstvu, 

predsednik Krasniqi je izrazio njegovu zahvalnost za 

svestranu podršku koju je Velika Britanija dala Kosovu. On 

je upoznao Baronicu o radu Skupštine Kosova, o njenoj 

strukturi i objektivima koje ona ima pred sobom, te je 

opisivao aktuelne razvoje u zemlji. Predsednik Skupštine 

je naglasio da je Kosovo, uz međunarodnu podršku, 

uspostavilo jedan novi demokratski poredak. Baronica   D'Souza se zainteresovala o 

preporukama koje proizilaze  iz Izveštaja o Studiji izvodljivosti, o sprovođenju Ahtisaarijevog 

Plana, o ustavnim  i izbornim reformama, o integracionim procesima Kosova i dr. 
Predsednik Krasniqi ju je informisao o procesima u kojima se aktuelno nalazi   Kosovo, u okviru 

evropskih integracija, o Izveštaju  o Studiji izvodljivosti i zadacima koji  iz nje proizilaze,  posebno  

za Skupštinu Kosova, u oblasti zakonodavstva. “Strateška orijentacija Kosova je integracija u 

Evropskoj uniji i NATO-u“, rekao je predsednik Parlamenta Krasniqi. U vezi sa ustavnim i 

izbornim reformama, on je izrazio uverenje da će se, i pored privremenih zastoja u radu komisija, 

uspeti da se ove reforme realizuju, dok se Ahtisaarijev Plan sprovodi,  sa izuzetkom severa 

Kosova, gde nastavlja da ima problema, kao posledica  umešanja beogradskih autoriteta. On se 

izrazio da su Srbi kako na severu Kosova, takođe i na njegovom jugu, isti i  zainteresovani  su da 

se integrišu u institucije Kosova, međutim njihova instrumentalizacija na severu od strane 

Beograda, nastavlja da bude prepreka.
Na kraju susreta predsednik Krasniqi je pozvao Baronicu za jednu posetu na Kosovu. 

Bercow: Mi podržavamo nezavisnost i integritet države Kosova

U nastavku zvanične posete u Londonu, predsednik 

Skupštine Republike Kosova, dr. Jakup Krasniqi i 

delegacija koja je u njegovoj pratnji, primljeni su na 

odvojenim susretima od  predsednika Predstavničkog 

doma Britanskog Parlamenta, John Bercow, članova 

Komisije za spoljne poslove, ministra za Evropu,  David 

Lidington i drugih ličnosti britanskog političkog života.
Susret između  predsednika  Krasniqi – Bercow, odvijao se 

u jednoj toploj i prijateljskoj atmosferi, imajući u vidu i 

prijateljstvo između dva homologa. Predsednik Krasniqi 

je izneo  pregled stanja na Kosovu, izazova pred kojima se 

Kosovo nalazi, sa  posebnim naglaskom  na one koji se  

nadovezuju sa procesom  evropske integracije, sa 

stabilizacijom stanja na severu i širenjem ustavnosti i na 

tom delu zemlje.
Predsednik Predstavničkog doma Britanskog Parlamenta je, sa njegove strane, osiguravao 

predsednika Parlamenta Krasniqi da je  Britanski Parlament veliki prijatelj Kosova.  „Mi 

podržavamo nezavisnost i integritet države Kosova“, naglasio je Bercow. 
Izražavajući priznanje za podršku koju  je Parlament i celokupna britanska država dala Kosovu, 

predsednik  Krasniqi je rekao  da bez ove podrške Velike Britanije, EU-a i SAD, Kosovo  ne bi 

imalo  ovaj nivo  razvoja. „Mi smo naučili i imamo potrebe stalno da  učimo od najstarije  

demokratije na svetu, od demokratije Velike Britanije“, naglasio je Krasniqi, tražeći dalju britansku 

podršku za Kosovo, posebno u procesu  evro – atlantske integracije.
Kosovo, nastavio je dalje on, gradi jedno novo demokratsko društvo i poredak, u čemu Skupština 

daje svoj doprinos.

Dijalog je evropska vrednost i Kosovo ga je prihvatilo, kao takvog, za  
normalizaciju odnosa sa Srbijom, mada ova zadnja nije ispoljavala volju da 
sprovodi dosadašnje sporazume. “Srbija je ometala i ometa Kosovo na putu 
evropske integracije, ali ona  ometa i samog sebe”, izrazio se predsednik 
Parlamenta Krasniqi. 

Lidington: Kosovo je ušlo u jedno novo poglavlje i od velike nade 

za njegove odnose sa Evropskom unijom

Na susretu sa ministrom za Evropu,   David 

Lidington, predsednik Krasniqi je dao jedan 

pregled aktuelnih razvoja na Kosovu i njegovih 

dostignuća.  On je govorio o završetku 

međunarodnog nadgledanja nezavisnosti, o 

Studiji izvodljivosti, o procesu liberalizacije viza i 

dr. „U Evropi se do sada govorilo o evropskoj 

perspektivi Kosova, a sada se ulazilo u konkretne 

postupke i to smatramo jednim uspehom 

institucija Kosova i građana, koji su posvećeno 

radili i rade da bi Kosovo vodili prema EU-u“, 

izrazio se Krasniqi, dodajući da je sve preporuke 

Izveštaja o napretku Skupština pretvorila u akcione planove i tako čini i u 

odnosu na preporuke  Izveštaja o Studiji izvodljivosti. On je rekao  da se 

zakonodavstvo koje se odnosi na evropsku integraciju tretira  i biće tretirano 

sa prioritetom od strane Skupštine. Kosovo je uspostavilo visoke standarde 

prava manjina, posebno za srpsku zajednicu,  izražavajući želju  da   se  takve 

politike  primenjuju  prema Albancima u Srbiji.
Takođe, borba protiv organizovanog kriminala i korupcije ima vidnih 

rezultata, što govori  o tome da Kosovo sve više ispunjava kriterijume EU-a.

Ministar Lidington,  je, sa druge strane, još jednom potvrdio podršku Ujedinjenog 

Kraljevstva o  procesima evropske integracije Kosova, dodajući da je Kosovo već 

ulazilo u jedno novo poglavlje i od velike nade za njegove odnose sa  Evropskom 

unijom. On je rekao  da  će se u ovom procesu Kosovo tretirati kao i ostale zemlje 

Zapadnog Balkana. Britanski diplomata je izrazio nadu da neće biti prepreka od 

strane pet zemalja EU-a koje još uvek nisu priznale Kosovo, ali je tražio da  

institucije  Kosova nastavljaju  sa reformama  posvećeno, kako bi vodili zemlju 

prema evropskoj integraciji.
Što se dijaloga sa Srbijom tiče, britanski ministar je podržavao rezoluciju Skupštine i 

izrazio nadu o sprovođenju dosadašnjih sporazuma.

Kosovo treba da 
p r e d u z i m a   
k a m p a n j u  
informisanja za  
kosovske Srbe i da 
pripremi jednu 
posebnu strategiju 
za sever zemlje, 
pružajući u tome 
pomoć  n j egove  
Vlade. 

SKUP�T INA SKUP�T INA
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P a r l a m e n t a r n u  
delegaciju Kosova, 
p r i m i l a  j e  
p r e d s e d n i c a  
Skupštine Londona 
Jennete  Armold,  
predsednik Britanske 
g r u p e  u  
međuparlamentarno
j uniji Robert Walter 
i drugi zvaničnici 
b r i t a n s k o g  
zakonodavstva

Odnosi Kosova i Egipta vode ka sve tešnjoj saradnji. Promene sistema na Kosovu i  u Egiptu 
dovele su  do promene uzajamnih pogleda  dotičnih zemalja. Brzi razvoji na Kosovu, koje Egipat 
smatra kao dobar primer, omogućili su da se tokom nekoliko meseci intenzivira razmena 
delegacija dve zemlje.  
Parlamentarna delegacija Skupštine Kosova, koju je predvodio predsednik Skupštine Krasnići, 
19. septembra 2012, održala je niz sastanka tokom trodnevnog boravka  u Egiptu. 
Dana  07.11.2012  zamenica predsednika Republike Arabije g-đa Pakinam Hassan Khalil El 
Sharkawy održala je sastanak sa predsednikom Skupštine  Krasnićijem na Kosovu.
Na poziv predsednika Krasnićija, 14.11.2012. predsednik veća  Shura (Visoki dom – 
Konsultativno veće) Egipta, na čelu šire delegacije nalazi se u trodnevnoj poseti Kosovu. 

Sastanak sa dva predsednika Doma Britanskog parlamenta   

Parlamentarnu delegaciju Kosova, koja se nalazi u 

poseti Londonu, a koju predvodi predsednik 

Skupštine Jakup Krasnići, primili su predsednici dva 

doma Britanskog parlamenta, poslanici i lordovi. Na 

ovom prijateljskom sastanku diskutovano je o 

mnogim problemima i drugim pitanjima od interesa, 

a naročito odnosi između Kosova i Britanije, regiona 

i odnosi između Srbije i Kosova. 
G-din Krasnići zatražio je od britanskih kolega da  

pomažu proces međunarodnih priznavanja Kosova, 

evropsku integraciju i njegovo učlanjivanje u 

međunarodne organizme.  Takođe, on je zahtevao od kolega da ohrabre britanske 

biznise za investicije na Kosovu, budući da su već stvorene sve zakonske olakšice 

za investicije.
Odnosi Kosovo-Srbija i dalje su složeni i pored prihvatanja dijaloga i potpisivanja 

sporazuma, ponovo se zahteva od evropske zajednice da utiče na Beograd za 

povlačenje svojih administrativnih i sigurnosnih struktura sa Kosova,  kako bi 

dozvolili srpskim građanima da slobodno grade svoj život.
Članovi Britanskog parlamenta, oba doma, izrazili su izuzetno interesovanje za 

Kosovo. Oni su sa zadovoljstvom upoznali kosovsku delegaciju o organizovanju, 

funkcionisanju i ulozi Britanskog parlamenta. 

  Delegacija Skupštine posetila  Gradsku upravu Sheffield

Parlamentarna delegacija Kosova, predvođena od predsednika Skupštine dr-a Jakupa 

Krasnićija, otputovala je iz Londona u Sheffield, IV. Gradska uprava po veličini, nakon 

Londona, u Velikoj Britaniji. 
Gosti sa Kosova su dočekani od strane Lorda g-dina Parlour, koji ih upoznao sa istorijatom 

Gradske uprave, organizovanjem i načinom funkcionisanja iste. Uloga predsednika Gradske 

uprave Sheffilda je više ceremonijalna, ali je to vrlo  značajna nepolitička ličnost i bio je  prvi 

gradonačelnik Sheffielda.
Delegacija se sastala i sa zamenikom Gradskog odbora g-dinom Harry Harpham, koji je 

opširno prezentirao Odbor gradske uprave i njen  ekonomski, finansijski, kulturni, obrazovni i 

sportski život , kao i odnose sa centralnom Vladom.
U Shefflildu studira i značajan broj studenata sa Kosova.

Priš t inaJačanje odnosa Egipta i Kosova vodi ka priznavanju 

nezavisnosti Kosova 

Predsednik Skupštine Republike Kosova g-din Jakup Krasnići primio je: 

Zamenicu predsednika Arapske Republike Egipta  g-đu Pakinam Hassan Khalil  El 

Sharkawy predsednika veća Shura (Visoki dom – Konsultativno veće) Egipta, 

Ahmed Fahmy Ahmed

Komisija za spoljne poslove, primila predsednika Veća Shura (Visoki dom – 

Konsultativno veće) Egipta, Ahmed Fahmy Ahmed

Priznavanje nezavisnosti Kosova 

od strane Egipta će se ubrzo dogoditi 

Predsednik Skupštine Republike Kosova dr Jakup 

Krasnići, primio je zamenicu predsednika Arapske 

Republike Egipat g-đu Pakinam Hassan Khalil El 

Sharkawy. Nakon što je pozdravio g-đu Pakinam 

Hassan Khalil El Sharkawy, Krasnići je pozdravio 

posete između dve zemlje, Kosova i Egipta, 

pozdravljajući u nastavku i promene u Egiptu, nakon 

revolucije, uz želju da ova zemlja što pre prođe period 

tranzicije.
 
Nezavisnost Kosova još uvek nije priznao Egipat,ali ove 

dve zemlje imaju veoma dobre odnose, rekao je 

Krasnići, podsećajući na dugo prijateljstvo egipatskog i 

albanskog naroda. Nakon ocene da je Egipat snažna i uticajna zemlja, Krasnići je rekao da bi 

priznavanje Kosova od strane Egipta, vidno uticalo i na druge zemlje da priznaju Kosovo, čiji 

efekat bi bio skraćenje puta u pravcu učlanjivanja Kosova u OUN, potvrdio je predsednik 

Skupštine Krasnići. U tom pravcu, on je izrazio nadu da će Egipat ubrzo imati ambasadora na 

Kosovu.
Zahvaljujući na dočeku ,gđa Pakinam Hassan Khalil El Sharkawy istakla je da je ova poseta 

novo reflektovanje kroz koje prolazi Egipat. Ove posete su učestale, naročito nakon izbora 

novog predsednika Egipta. Sada Egipat prolazi period formiranja institucija i sveobuhvatnih 

promena, stoga će se, u ovim okolnostima, osetiti efekti u odnosu na Egipat sa regionom i 

Kosovom. Ona je izrazila nadu da će Egipat ubrzo priznati nezavisnost Kosova, jer je u Egiptu 

stvorena nova klima i u oblasti formiranja novih odnosa sa raznim državama sveta, a u tom 

pravcu I Kosovom.
G-đa Pakinam Hassan Khalil El Sharkawy čestitala je predsedniku Skupštine Krasnićiju na 

promenama, koje su plod borbe naroda Kosova.
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“Egipat podržava Kosovo i vrednuje njegovu nezavisnost i slobodu. Nalazimo se na kraju puta za 
priznavanje nezavisnosti Kosova,  kažem priznavanje, jer je Kosovo u srcu Egipta“, istakao je 
predsednik Visokog doma, Ahmed Fahmy Ahmed.

Rezerve u odnosu na nezavisnost 

Kosova pripadaju prošlosti

Predsednik Skupštine Republike Kosova dr Jakup 

Krasnići, primio je danas u jednom susretu 

predsednika Saveta Shura (Visoki dom - 

Konsultativni savet) Egipta, Ahmed Fahmy 

Ahmed, koji na čelu jedne šire parlamentarne 

delegacije, na poziv predsednika Parlamenta 

Krasnićija boravi u trodnevnoj zvaničnoj poseti 

na Kosovu
Na početku ,predsednik Skupštine Krasnići je 

pozdravio delegaciji za ovu posetu, a u nastavku 

se  na ovoj poseti  zahvalio  i predsednik Visokog doma, Ahmed Fahmy Ahmed, koji 

je izrazio i  čestitke za ostvarivanje aspiracija naroda Kosova. On je u nastavku rekao: 

„Kao Parlament mi podržavamo Kosovo u svim oblastima". 
U nastavku, predsednik Skupštine Krasnići je rekao da Egipat, u periodu do 

priznavanja nezavisnosti Kosova, može otvoriti  kancelariju u Prištini, kao što su to 

učinile i nekoliko drugih država. Odnosi između Kosova i Egipta, rekao je predsednik 

Skupštine Krasnići, su veoma dobri, posebno nakon ovih uzajamnih poseta. „Mi smo 

imali još u drevnim vremenima veoma dobre odnose, stoga nam je lakše da obnovimo 

odnose. Želimo da period tranzicije prolazi što brže, a da pored osnaživanja 

institucionalnog života u Egiptu - ojačaju i odnosi između naših dveju zemalja", 

naglasio je čelnik zakonodavstva zemlje. On je u nastavku informisao delegaciju o 

dostignućima Kosova u oblasti zakonodavstva i sveukupnog ekonomskog razvoja. On 

se osvrnuo na stvaranje tradicije ravnoteže u odnosu pozicija - opozicija u Parlamentu, 

u kojem postoji  konsenzus o pitanjima od nacionalnog interesa. Predsednik 

Parlamenta Krasnići, takođe je govorio i o istorijskoj prošlosti Kosova do njegove 

nezavisnosti.
Uzimajući reč, g-din Ahmed Fahmy Ahmed još jednom je čestitao predsedniku 

Skupštine na svim ovim dostignućima, a u nastavku je rekao da će se angažovati za 

ohrabrivanje otvaranja kancelarije Egipta na Kosovu, čim se delegacija bude vratila u 

Egipat. On je rekao da posle revolucije Egipat ima nove poglede prema Kosovu. 

Narod Egipta podržava nezavisnost Kosova, rezerve prema ovom pitanju pripadaju 

prošlosti. S druge strane, do otvaranja ambasade Egipta na Kosovu, treba da se nastavi 

sa produbljivanjem kulturnih i ekonomskih odnosa između dve zemlje. I ostali 

predstavnici delegacije su naglasili da do priznavanja Kosova nema prepreka za 

produbljivanje obostranih odnosa. Jedan član egipatske delegacije je izrazio nadu da 

će se u narednoj poseti slaviti otvaranje ambasade Egipta na Kosovu.
Na konferenciji za medije, predsednik Skupštine Krasnići je visoko ocenio značaj 

posete parlamentarne delegacije, ističući da ove posete produbljuju oblike saradnje u 

više segmenata. Priznavanje nezavisnosti Kosova od strane Egipta, rekao je on, pitanje 

je trenutka.
Predsednik Visokog doma Ahmed Fahmy Ahmed je rekao da  Egipat podržava 

Kosovo i vrednuje njegovu nezavisnost i slobodu. „Na kraju smo puta priznavanja 

nezavisnosti Kosova, kažem priznavanja, mada je Kosovo u srcu Egipta", naglasio je 

Ahmed Fahmy Ahmed

Intervju sa g-dinom Sabri Hamiti, LDK, potpredsednik Skupštine

Obrazovanje: - Univerzitet u Prištini, Filozofski fakultet, Univerzitet u Zagrebu, 

Filozofski fakultet (Magistratura) , Univerzitet Sorbone, Pariz. 
Naučni stepen:  Doktor filoloških nauka , Član Akademije za nauku i umetnost 

Kosova Profesionalna delatnost: 1973-1993 : Urednik izdavača  “Rilindja” 1993-2011 : 

Profesor Univerziteta  1992-2011 : 
Književno stvaralaštvo: Pisac i istraživač književnosti. 2002. objavljeno je izdanje 

kompletnih dela u 10 tomova .
Politička aktivnost: Član i potpredsednik LDK. Poslanik Skupštine Republike Kosova 

2001-2012. Predsednik Komisije za spoljne poslove 2001-2004. Predsednik 

Parlamentarne grupe LDK 2006-2011.  ČlanPredsedništva Skupštine Republike Kosova 

2004 -2012. Predsednik  “Grupe prijateljstva Kosovo-Francuska”.
Aktuelno potpredsednik Skupštine Republike Kosova. 

1.G-dine potpredsedniče, Vaš doprinos i iskustvo u Predsedništvu Skupštine Kosova je veliki, budući da ste poslanik u četiri saziva 

i tri saziva član Predsedništva Skupštine Kosova. Vi ste neposredno od diskusije do donošenja odluka, kao poslanik, kao predsednik 

Parlamentarne grupe LDK, kao potpredsednik Skupštine, rukovodili  sednicama. Želim da započnem ovaj intervju sa Poslovnikom 

Skupštine. Da li postoje problemi i nesaglasnosti između Poslovnika Skupštine i Ustava Kosova?

U načelu, ne postoji nesaglasnost između Poslovnika Skupštine i Ustava Republike Kosova. Poslovnik Skupštine treba 

da se dopuni i precizira, kako bi najviša zakonodavna predstavnička institucija Kosova, učinila funkcionalnom 

parlamentarnu demokratiju, sa funkcionisanjem pozicije i opozicije. U ovom pravcu ostaje još puno da se uradi.

2. Zakonodavni organ ima ustavno pravo kontrole egzekutiva. Da li imate neku ocenu, kako je funkcionisalo Ustavno pravo 

kontrole egzekutiva od strane zakonodavstva?

Ustavom, zadatak Skupštine je da nadgleda rad Vlade i drugih javnih institucija, koje prema zakonu izveštavaju 

Skupštini. Da, ovo nadgledanje postaje teško na delu iz dva razloga.
Prvo: postoji neobjavljena želja vlasti (zakonodavna i izvršna) da dominira jedna nad drugom.
Drugo: Specifični način parlamentarnih izbora, kod nas omogućava da parlamentarna većina može da se formira i sa 

manjinskim glasom; dok parlamentarna manjina može da ima većinu narodnog glasa. To zatim stvara većinu u 

Skupštini, što postaje instrument Vlade, smanjujući svoju funkciju parlamentarnog nadgledanja.
U ovoj situaciji, nadgledanje Vlade ostaje opoziciji, koja, ponovo, osim svojih alternativa u Skupštini, ne može učiniti 

više, budući da nema većinu u Skupštini i svoje zahteve teško može da pretvori u parlamentarne odluke, koje su 

obavezujuće za Vladu. 
U ovoj oblasti, ostaje puno da se uradi, da Skupština Kosova obavlja svoju demokratsku funkciju u odnosu na Vladu.

Sabri Hamiti
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7. Postoji jedna tema, za koju možemo reći da  nije tretirana. Psihologija jedne zemlje tokom promena ostaje uvek iza ekonomskog 

razvoja. Koji je uticaj na naše društvo, uticaj  nemenjanja psihologije u novom ekonomskom razvoju?                                 

Mi prelazimo iz ropstva u slobodu i sa totalitarnog sistema na demokratiju. Znači, radi se o promeni statusa 

zemlje i sistema. Sve to je zahtevano i prošlo kroz politički otpor, kao i borbu sa puno požrtvovanja. Stoga,  

potrebno je vreme da bi mogli da se stvori puni kapaciteti rada za funkcionisanje sistema. Ne mogu ovde da 

ocenim kolektivnu psihologiju kao   kategoriju iznad vremena, ali  pojedinačna i kolektivna ponašanja zavise i 

uslovljena su  odnosima u sistemu,  sistemskim vrednostima. Ukratko: Mi treba da pronađemo radna mesta za 

ljude i da se angažujemo za ekonomski, kulturni i obrazovni sistem zemlje, otvarajući kapacitete za  albanske i 

evropske integracije. Kosovo se ne može razvijati kao  izolovani otok .                                       

8. Vi ste čovek od pera. Da li  mislite da je došlo vreme da Skupština započne izradu svojih dokumenata, budući da desetogodišnji 

rad Skupštine postoji samo u elektronskoj formi? Mislim na sve tanskripte plenarnih sednica, svečanih sednica, odluka 

Predsedništva, sastanaka i aktivnosti predsednika Skupštine, rad parlamentarnih komisija i dr. što čini negde oko 300 hiljada 

stranica, i zbog dvojezičnosti. 

Najkraći odgovor je: da. Treba da se izrade čvrste kopije, znači dokumenti na papiru svih odluka i značajnih 

parlamentarnih diskusija  u Skupštini Kosova. Ovo je neophodno. Ne treba se zaboraviti ni jdnog trenutka, ova 

Skupština je donela istorijsku odluku o proglašenju nezavisnosti Kosova.

9. Budući da smo na ovoj liniji, da li je politika uticala na usporavanje vašeg stvaralaštva?

Politika oduzima vreme, ali ne može da usporava stvaralaštvo. U stvari radi se o sukobu između misije i strasti. 

Unutrašnju strast za stvaralaštvo ne mogu da  ometaju spoljne okolnosti. Možda može biti tačnija definicija ako 

kažem da sam se angažovao za slobodu (u nacionalnom i društvenom delovanju i književnom stvaralaštvu) to se 

ne odnosi na pojedinačne volje, razvoje na Kosovu u dve poslednje decenije,  nacionalno i političko angažovanje 

je istorijska obaveza. Govorim o svima onima koji su ovde živeli. Što se tiče konkretnih poslova u svim oblastima, 

sudiće buduće generacije.           

10. Albanci su proslavili 100- godišnjicu proglašenja nezavisnosti i formiranje albanske države. Vi ste prisustvovali ovim 

proslavama. Vaš komentar o ovim događajima 

100 -godišnjica proglašenja nezavisnosti Albanije, bez sumnje, je veliki događaj.Naročito kad je proslavljeno sa 

nezavisnošću Kosova. Veliko poštovanje za potpisnike albanske nezavisnosti, od Ismajlja Ćemajljija do Ibrahima 

Rugove. Imam u vidu spontani entuzijazam albanskih građana, za zajedničku proslavu u Albaniji ili  na 

Kosovu,u Valjoni, Prištini i Tirani. Takođe, imali smo i nacionalni albanski ponos, koji su građani izrazili sa 

neviđenom snagom identiteta i identifikacije. To dokazuje da se događa albanska integracija. U odnosu na 

institucionalno organizovanje proslave ili političke naglaske, ostaje da se govori i radi u albanskom svetu. 

11. Vaše stvaralaštvo je bilo veoma snažno i od uticaja u albanskom svetu. Kako se osećate kao stvaralac  i političar, na ovoj 100 

godišnjici?               

Rekao sam  ranije da  osećam sebe kao  čoveka koji je radio za slobodu. Ja sam počastvovan i nagrađen za 

stvaralaštvo od Skupštine Republike Albanije, prilikom 100- godišnjice nezavisnosti, između pedeset autora.

12. Pozdrav Vama i građanima Kosova na kraju ove  godine  

Želim Vam bolju ovu godinu od  prethodne.

4. Koja je Vaša pozicija i vaše partije za izmenu izbornog koda?

Da se izradi izborni kod, koji omogućuje pravedne i demokratske izbore, koji ne krade i zloupotrebljava glas 

naroda, koji obezbeđuje stvarne liste izbora; da poslanička lista bude otvorena, da Kosovo ima više izbornih 

jedinica, da bi imali balans zastupanja opština u Skupštini i da izabrani poslanik ima konkretne odgovornosti 

koje su u vezi adresiranja svog elektorata.

5. Bili ste predsednik, a kasnije i član parlamentarne grupe Komisije za spoljne  poslove. Vaše mišljenje o spoljnoj  politici Kosova?

Prvi promoter i organizator vanjske politike, bio je istorijski predsednik Kosova dr  Ibrahim Rugova, naročito sa 

svojo velikim proevropskom orijentacijom (integracije u NATO i EU) sa prijateljstvom sa SAD-om. Njegova 

politika strateških saveznika, je politika visokih standarda, fundament koji se ne menja, treba da se održi. Druga 

je stvar koliko je mogao da se realno održi ovaj standard, u godinama koje slede. To, naravno  puno zavisi od 

unutrašnjih razvoja, koji uslovljavaju kredibilnost spoljne politike zemlje. Spoljna politika nisu samo izjave ili 

želje, već unutrašnji interesi i uspesi.
Skupština treba da ima veoma veliku ulogu, ne samo u nadgledanju spoljnih politika zemlje, već i njihovom 

formiranju putem aktiviranja parlamentarne diplomatije, koja je neophodna, u situaciji u kojoj se nalazi Kosovo. 

6. Razgovori Kosovo-Srbija bili su vruća tema u Skupštini. Da li imate komentar u vezi ove teme?

Razgovori Kosova sa Srbijom, na početku, kada su nazivani tehničkim, bili su međunarodna obaveza prevedena 

kao unutrašnji interese. Takvi izgledaju i danas, kada se nazivaju politički, a mi smo uvek govorili da su ovi 

razgovori politički. Rešavanje pitanja dijalogom je univerzalni standard odnosa između država. Ovi razgovori se 

odvijaju sa  zemljom koja se izjasnila da neće priznati Kosovo, dok s druge strane nije dala nijedan znak da će 

preuzeti odgovornosti za genocid  i teška razaranja na Kosovu.  Bez građanskog konsenzusa na Kosovu, bez 

koordinacije institucija Kosova i pritiska međunarodne zajednice na Srbiju, razgovori neće doneti korisne 

sporazume za Kosovo, koji bi se sprovodili. 

3. Vaša partija je bila deo sporazuma za izbor predsednika i ustavnih promena. Koji je Vaš pogled u vezi ovog problema

Nakon zadnjih parlamentarnih izbora, zloupotrebljenih i pokradenih, formirane su institucije bez stvarne 

narodne legitimnosti, a i ova situacija je proizvela institucionalnu krizu predsednika. Kako ne bi proizveli 

vanredne i hitne izbore, koji samo jačaju institucionalnu krizu, LDK je ponudila saradnju za prevazilaženje 

institucionalne krize izbora predsednika, pod uslovom da se urade ustavne promene u toku 12 meseci za izbor 

predsednika, sa neposrednim glasom naroda, a ne političkim pazarima. Takođe, da se izmeni Zakon o izborima, 

o organizovanju demokratskih izbora. Svi ovi sporazumi između partija (opozicije i opozicije)  ozakonili su se sa 

Parlamentarnom rezolucijom o prevremenim izborima. Sad PDK usporava i ometa sprovođenje političkog 

sporazuma Rezolucije Skupštine.
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Skupština Republike Kosova je, na plenarnoj  sednici od 15.11.2012, usvojila na prvom razmatranju Nacrt zakona o 

budžetu Republike Kosova za 2013.godinu

Usvojen Nacrt zakona o budžetu za 2013.godinu

Nacrt zakona je prezentirao ministar finansija, Bedri 

Hamza, koji je u njegovoj reči naglasio da je ovaj 

budžet detaljno diskutovan od strane triju misija 

Međunarodnog monetarnog fonda (MMF) i 

usaglašen je sa ovom značajnom međunarodnom 

finansijskom institucijom. On je rekao da su tokom 

izrade uzete u obzir prioriteti Vlade, poštujući njen 

glavni prioritet, ekonomski rast u zemlji, koji se, 

prema ministru, očekuje da tokom iduće godine 

bude 4.5 odsto.

Ministar za finansije se zadržao na sadržaju Nacrta 

zakona, iznoseći detalje iz planiranja za sve 

budžetske kategorije, prihode i troškove. On je rekao 

da se i u 2013. godini nastavlja trend kapitalnih 

investicija, kao i privatnih, izvoza, troškova i dr. On 

je dodao da se budžet bazira na održive izvore i 

njegova glavna karakteristika je trend rasta iz 

godine u godini. Prihodi se, po njemu, očekuje da 

imaju rast od tri odsto, osiguravajući tako dovoljna 

sredstva za završetak auto-puta sa Albanijom i 

početak novog auto-puta Priština - Skoplje, nastavak 

radova na putu Priština - Peć, putu Priština 

Mitrovica i dr., za nove školske objekte, subvencije u 

poljoprivredi, reforme u zdravstvu i drugim 

oblastima.
Ministar Hamza je govorio i o dobitku kojeg je imalo 

i koje će imati Kosovo od sporazuma sa MMF-om.

Predsednica Komisije za budžet i finansije, Safete 

Hadergjonaj, obrazlažući izveštaj sa preporukama 

Komisije, naglasila je da je Komisija razmatrala 

Nacrt zakona i ocenila da je isti tehnički dobro 

pripremljen, u vremenskom roku i u zakonskim 

okvirima. Ona je rekla da je nacrt budžeta usaglašen 

sa MMF-om i bazira se na makro - ekonomske 

analize koje su deo ovog dokumenta i plana koji ima 

Vlada za održivi ekonomski razvoj.

Poslanica Hadergjonaj je rekla da su u Nacrtu 

zakona, ukupni prihodi predviđeni da budu 1 

milijarda i 425 miliona €, uz jedan rast od 3 odsto u 

odnosu na prethodnu godinu.

„Nacrt budžeta je izrađen u skladu sa objektivima 

Vlade Republike Kosova, za održivi ekonomski rast 

i razvoj, dobro upravljanje i jačanje vladavine prava, 

razvoj ljudskih resursa i povećanje socijalnog 

blagostanja za sve građane, tako da ga je, Komisija 

za budžet i finansije podržala u načelu i preporučila 

da se usvaja na plenarnoj sednici, kako bi se Komisiji 

dala mogućnost da izvrši potrebne dopune i 

izmene", naglasila je Hadergjonaj.

U ime Parlamentarne grupe Demokratske partije 

Kosova (PDK), poslanica Hasime Krasniqi je Nacrt 

zakona o budžetu smatrala od posebnog značaja za 

Kosovo, koji, po njoj, dokazuje da je Vlada u službi 

svih građana zemlje  i  n j ihovih interesa.  

Ona je rekla da je Nacrt budžeta rezultat rada i 

angažovanja institucija zemlje, za izradu jednog 

budžeta koji garantuje ekonomski razvoj i 

kontinuirano poboljšanje blagostanja građana.

„I pored ekonomskih teškoća kroz koje prolazi ne 

samo Kosovo i zemlje regiona, nego i najrazvijenije 

države Evrope, ovim nacrtom budžeta Vlada 

Kosova, svojim državotvornim politikama, nastavlja 

da sačuva makro-fiskalnu održivost, pružajući 

potpuno budžetsko pokriće za sve kapitalne 

projekte i za sve javne usluge koje su u korist 

građana", izrazila se poslanica Krasniqi, potvrđujući 

podršku PG PDK za ovaj nacrt zakona.

Prezent i ra juć i  s tav  Par lamentarne  grupe 

Demokratskog saveza Kosova (LDK) protiv Nacrta 

zakona o budžetu, poslanik Naser Osmani je 

smatrao taj budžet -budžetom koji zapečaćuje 

siromaštvo na Kosovu, ubija nade građana za boljim 

životom i falimentuje domaće biznise i vodi 

ekonomiju Kosova i dalje u kolapsu. On je rekao da 

ovo nije budžet razvoja, budući da se, po njemu, ne 

bazira na nijedan razvojni objektiv i ne osigurava 

budžetsku održivost.
„Ne može da proizvodi razvoj ovaj nacrt budžeta, 

kada 60 odsto kapitalnih investicija idu za 

infrastrukturu", naglasio je poslanik Osmani. On je 

tražio ponovno razmatranje raspoređivanja 

kapitalnih investicija, posebno u obrazovanju i 

putnoj infrastrukturi i njihovo raspoređivanje po 

opštinama, bazirajući se na formulu za dodeljivanje 

grantova po opštinama.
Predsednik Parlamentarne grupe Pokreta 

Vetëvendosje (VV), Visar Ymeri, rekao je da budžet 

za 2013. godinu nema suštinsku razliku sa onim iz 

2012. godine, međutim ni sa budžetom iz 2011, 2010. 

ili 2009. godine. Ista logika budžetiranja i isti 

ekonomski sektori, po njemu, nastavljaju da 

uzimaju najveći deo javnog novca bez ikakvog 

planiranja ili indikacija da će to uticati na razvoj 

ekonomije i povećanje blagostanja građana.

„S jedne strane imamo mnogobrojne izjave 

zvaničnika Vlade da imamo vidnih poboljšanja u 

ekonomiji zemlje, kao i u logici Vlade kroz 

objavljivanje strateških razvojnih planova, međutim, 

sa druge strane, imamo budžet koji nam se iz 

godine u godini ponavlja. Dakle, ili budžet ne 

reflektuje izmenjenu stvarnost, ili stvarnost nije 

osnov na kome se grade izjave vlastodršca", 

naglasio je Ymeri, izjašnjavajući se protiv ovog 

nacrta zakona.

Predsednik Parlamentarne grupe Alijansa za 

budućnost Kosova (AAK), Ardian Gjini, naglasio je 

da su među većim problemima u ovom budžetu, 

prenošeni projekti, dok novi projekti su, po njemu, u 

izvanredno manjem broju. On se zadržao i na 

prioritete utvrđene u ovom nacrtu zakona, 

naglašavajući da je izgradnja puta bitna, međutim 

dodao je da u tom aspektu, region Dukađini 

nastavlja da bude diskriminiran. U vezi s tim, on je 

naglasio da Vlada Kosova, zajedno sa Komisijom za 

budžet i finansije Skupštine, ima mogućnost da 

nastavlja put od Đurđice do Kline.
 

Potvrđujući podršku PG AAK za ovaj nacrt zakona 

u prvom razmatranju, Gjini je naglasio da njegova 

stranka rezerviše pravo da ne glasa o istom u 

drugom razmatranju, ukoliko se tokom njegovog 

amandiranja ne uzimaju u obzir njeni zahtevi.
Podršku o Nacrtu budžeta potvrdile su i ostale 

parlamentarne grupe, deo vladajuće koalicije.

Predsednica Parlamentarne grupe Koalicija za novo 

Kosovo (KKR), Myzejene Selmani, rekla je da je 

Nacrt budžeta za 2013. godinu - nacrt budžeta 

mogućnosti, gde se ekonomski rast postiže od 

kapitalnih investicija i iz jednog dela privatnih 

investicija. Ona je dodala da je ovaj dokumenat 

projektovan u saradnji sa MMF-om, sačuvajući 

makro-fiskalnu održivost na Kosovu.
Poslanica Selmani je naglasila da su zahtevi za veći 

ekonomski rast i da ostaje na institucijama da rade 

za jedan veći ekonomski razvoj. Pružajući podršku 

Nacrtu budžeta, ona je rekla da su to takse građana i 

dobra iz njih se moraju ponovo vratiti građanima.

Poslanica Jelena Bontić, iz Parlamentarne grupe 

SLS, smatrala je budžet iz balansiranim i u prilog 

razvoja zemlje. Ona je rekla da, i pored velikih 

angažovanja za njegovim povećanjem, budžet još 

uvek ne ispunjava sve potrebe.

Nacrtom budžeta realnih mogućnosti okvalifikovala 

ga je i poslanica Parlamentarne grupe 6+, Duda 

Balje. Ona je izrazila uverenje da će ovaj budžet 

uticati na izgradnju infrastrukture gde žive 

zajednice koje zastupa ova parlamentarna grupa, 

kao što su Prizren I Dragaš.

U nastavku, poslanici Skupštine su opširno 

elaborirali sadržinu Nacrta zakona, ocenjujući da 

pozitivnim, ali i iznoseći primedbe i predloge za 

njegovu izmenu. Poslanici stranaka na vlasti su 

ocenili dosadašnja dostignuća u svim oblastima, kao 

i budžetska planiranja za 2013. godinu, s druge 

strane opozicioni poslanici su govorili kritičkim 

tonovima o raspoređivanju po opštinama i 

budžetskim kategorijama.
Nakon što je rasprava iscrpljena, Skupština je 

usvojila Nacrt budžeta Republike kosova za 

2013.godinu i zadužila odgovarajuće parlamentarne 

komisije da ga razmatraju i amandamentiraju istog 

u predviđenom zakonskom roku. 

Plenarni sastanak
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Skupština Republike Kosova je, na plenarnoj  sednici od 15.11.2012, usvojila na prvom razmatranju Nacrt zakona o 

budžetu Republike Kosova za 2013.godinu

Usvojen Nacrt zakona o budžetu za 2013.godinu

Nacrt zakona je prezentirao ministar finansija, Bedri 

Hamza, koji je u njegovoj reči naglasio da je ovaj 

budžet detaljno diskutovan od strane triju misija 

Međunarodnog monetarnog fonda (MMF) i 

usaglašen je sa ovom značajnom međunarodnom 

finansijskom institucijom. On je rekao da su tokom 

izrade uzete u obzir prioriteti Vlade, poštujući njen 

glavni prioritet, ekonomski rast u zemlji, koji se, 

prema ministru, očekuje da tokom iduće godine 

bude 4.5 odsto.

Ministar za finansije se zadržao na sadržaju Nacrta 

zakona, iznoseći detalje iz planiranja za sve 

budžetske kategorije, prihode i troškove. On je rekao 

da se i u 2013. godini nastavlja trend kapitalnih 

investicija, kao i privatnih, izvoza, troškova i dr. On 

je dodao da se budžet bazira na održive izvore i 

njegova glavna karakteristika je trend rasta iz 

godine u godini. Prihodi se, po njemu, očekuje da 

imaju rast od tri odsto, osiguravajući tako dovoljna 

sredstva za završetak auto-puta sa Albanijom i 

početak novog auto-puta Priština - Skoplje, nastavak 

radova na putu Priština - Peć, putu Priština 

Mitrovica i dr., za nove školske objekte, subvencije u 

poljoprivredi, reforme u zdravstvu i drugim 

oblastima.
Ministar Hamza je govorio i o dobitku kojeg je imalo 

i koje će imati Kosovo od sporazuma sa MMF-om.

Predsednica Komisije za budžet i finansije, Safete 

Hadergjonaj, obrazlažući izveštaj sa preporukama 

Komisije, naglasila je da je Komisija razmatrala 

Nacrt zakona i ocenila da je isti tehnički dobro 

pripremljen, u vremenskom roku i u zakonskim 

okvirima. Ona je rekla da je nacrt budžeta usaglašen 

sa MMF-om i bazira se na makro - ekonomske 

analize koje su deo ovog dokumenta i plana koji ima 

Vlada za održivi ekonomski razvoj.

Poslanica Hadergjonaj je rekla da su u Nacrtu 

zakona, ukupni prihodi predviđeni da budu 1 

milijarda i 425 miliona €, uz jedan rast od 3 odsto u 

odnosu na prethodnu godinu.

„Nacrt budžeta je izrađen u skladu sa objektivima 

Vlade Republike Kosova, za održivi ekonomski rast 

i razvoj, dobro upravljanje i jačanje vladavine prava, 

razvoj ljudskih resursa i povećanje socijalnog 

blagostanja za sve građane, tako da ga je, Komisija 

za budžet i finansije podržala u načelu i preporučila 

da se usvaja na plenarnoj sednici, kako bi se Komisiji 

dala mogućnost da izvrši potrebne dopune i 

izmene", naglasila je Hadergjonaj.

U ime Parlamentarne grupe Demokratske partije 

Kosova (PDK), poslanica Hasime Krasniqi je Nacrt 

zakona o budžetu smatrala od posebnog značaja za 

Kosovo, koji, po njoj, dokazuje da je Vlada u službi 

svih građana zemlje  i  n j ihovih interesa.  

Ona je rekla da je Nacrt budžeta rezultat rada i 

angažovanja institucija zemlje, za izradu jednog 

budžeta koji garantuje ekonomski razvoj i 

kontinuirano poboljšanje blagostanja građana.

„I pored ekonomskih teškoća kroz koje prolazi ne 

samo Kosovo i zemlje regiona, nego i najrazvijenije 

države Evrope, ovim nacrtom budžeta Vlada 

Kosova, svojim državotvornim politikama, nastavlja 

da sačuva makro-fiskalnu održivost, pružajući 

potpuno budžetsko pokriće za sve kapitalne 

projekte i za sve javne usluge koje su u korist 

građana", izrazila se poslanica Krasniqi, potvrđujući 

podršku PG PDK za ovaj nacrt zakona.

Prezent i ra juć i  s tav  Par lamentarne  grupe 

Demokratskog saveza Kosova (LDK) protiv Nacrta 

zakona o budžetu, poslanik Naser Osmani je 

smatrao taj budžet -budžetom koji zapečaćuje 

siromaštvo na Kosovu, ubija nade građana za boljim 

životom i falimentuje domaće biznise i vodi 

ekonomiju Kosova i dalje u kolapsu. On je rekao da 

ovo nije budžet razvoja, budući da se, po njemu, ne 

bazira na nijedan razvojni objektiv i ne osigurava 

budžetsku održivost.
„Ne može da proizvodi razvoj ovaj nacrt budžeta, 

kada 60 odsto kapitalnih investicija idu za 

infrastrukturu", naglasio je poslanik Osmani. On je 

tražio ponovno razmatranje raspoređivanja 

kapitalnih investicija, posebno u obrazovanju i 

putnoj infrastrukturi i njihovo raspoređivanje po 

opštinama, bazirajući se na formulu za dodeljivanje 

grantova po opštinama.
Predsednik Parlamentarne grupe Pokreta 

Vetëvendosje (VV), Visar Ymeri, rekao je da budžet 

za 2013. godinu nema suštinsku razliku sa onim iz 

2012. godine, međutim ni sa budžetom iz 2011, 2010. 

ili 2009. godine. Ista logika budžetiranja i isti 

ekonomski sektori, po njemu, nastavljaju da 

uzimaju najveći deo javnog novca bez ikakvog 

planiranja ili indikacija da će to uticati na razvoj 

ekonomije i povećanje blagostanja građana.

„S jedne strane imamo mnogobrojne izjave 

zvaničnika Vlade da imamo vidnih poboljšanja u 

ekonomiji zemlje, kao i u logici Vlade kroz 

objavljivanje strateških razvojnih planova, međutim, 

sa druge strane, imamo budžet koji nam se iz 

godine u godini ponavlja. Dakle, ili budžet ne 

reflektuje izmenjenu stvarnost, ili stvarnost nije 

osnov na kome se grade izjave vlastodršca", 

naglasio je Ymeri, izjašnjavajući se protiv ovog 

nacrta zakona.

Predsednik Parlamentarne grupe Alijansa za 

budućnost Kosova (AAK), Ardian Gjini, naglasio je 

da su među većim problemima u ovom budžetu, 

prenošeni projekti, dok novi projekti su, po njemu, u 

izvanredno manjem broju. On se zadržao i na 

prioritete utvrđene u ovom nacrtu zakona, 

naglašavajući da je izgradnja puta bitna, međutim 

dodao je da u tom aspektu, region Dukađini 

nastavlja da bude diskriminiran. U vezi s tim, on je 

naglasio da Vlada Kosova, zajedno sa Komisijom za 

budžet i finansije Skupštine, ima mogućnost da 

nastavlja put od Đurđice do Kline.
 

Potvrđujući podršku PG AAK za ovaj nacrt zakona 

u prvom razmatranju, Gjini je naglasio da njegova 

stranka rezerviše pravo da ne glasa o istom u 

drugom razmatranju, ukoliko se tokom njegovog 

amandiranja ne uzimaju u obzir njeni zahtevi.
Podršku o Nacrtu budžeta potvrdile su i ostale 
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Kosovo (KKR), Myzejene Selmani, rekla je da je 
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mogućnosti, gde se ekonomski rast postiže od 

kapitalnih investicija i iz jednog dela privatnih 

investicija. Ona je dodala da je ovaj dokumenat 

projektovan u saradnji sa MMF-om, sačuvajući 

makro-fiskalnu održivost na Kosovu.
Poslanica Selmani je naglasila da su zahtevi za veći 

ekonomski rast i da ostaje na institucijama da rade 

za jedan veći ekonomski razvoj. Pružajući podršku 

Nacrtu budžeta, ona je rekla da su to takse građana i 

dobra iz njih se moraju ponovo vratiti građanima.

Poslanica Jelena Bontić, iz Parlamentarne grupe 

SLS, smatrala je budžet iz balansiranim i u prilog 

razvoja zemlje. Ona je rekla da, i pored velikih 

angažovanja za njegovim povećanjem, budžet još 

uvek ne ispunjava sve potrebe.

Nacrtom budžeta realnih mogućnosti okvalifikovala 

ga je i poslanica Parlamentarne grupe 6+, Duda 

Balje. Ona je izrazila uverenje da će ovaj budžet 

uticati na izgradnju infrastrukture gde žive 

zajednice koje zastupa ova parlamentarna grupa, 

kao što su Prizren I Dragaš.

U nastavku, poslanici Skupštine su opširno 

elaborirali sadržinu Nacrta zakona, ocenjujući da 

pozitivnim, ali i iznoseći primedbe i predloge za 

njegovu izmenu. Poslanici stranaka na vlasti su 

ocenili dosadašnja dostignuća u svim oblastima, kao 

i budžetska planiranja za 2013. godinu, s druge 

strane opozicioni poslanici su govorili kritičkim 

tonovima o raspoređivanju po opštinama i 

budžetskim kategorijama.
Nakon što je rasprava iscrpljena, Skupština je 

usvojila Nacrt budžeta Republike kosova za 

2013.godinu i zadužila odgovarajuće parlamentarne 

komisije da ga razmatraju i amandamentiraju istog 

u predviđenom zakonskom roku. 

Plenarni sastanak

SKUP�T INA SKUP�T INA



14 15

Iz rada 

Komisija
Komisija za unutrašnje poslove, 

bezbednost i nadgledanje KBS-a
Članovi Komisije razmatrali su dva izveštaja informisanja, Ministarstva unutrašnjih 

poslova Kosova i Kosovske policije, u vezi  postupaka policije Kosova, 17 i 18 oktobra 

2012. god. 

Izveštaj je ocenjen nepotpun i samo opisujući. Ministar MUP-a mora da izveštava u 

Komisiji,  u vezi sa događajima i organizovanim protestima od Pokreta Vetvendosje, 

kao i o ostalim pitanjima.

Izveštaji MUP-a  i Inspektorata policije Kosova i opisni 

su izveštaji  događaja i nisu se referisali zahtevu 

Komisije“, istakao je na današnjoj sednici Predsednik 

Komisi je ,  Ahmet Isufi ,  u toku razmatranja 

Informativnih izveštaja MUP-a i policije Kosova u vezi 

postupaka policije 17 i 18 oktobra 2012.god.
Zahvaljujući se na angažman  Inspektorata policije 

Kosova oko rasvjetljivanja slučaja u Sobi dokaza u Peći, 

g.Isufi zahtevao je od Inspektorata da rasveti sve 

događaje, koje se odnose na kršenju zakona ili 

zloupotreba službene dužnosti. On je zahtevao od Inspektorata policije da preduzme mere 

prema pripadnicima policije koji su prekoračili ovlašćenja. Govoreći o navedenim 

izveštajima, g. Isufi je rekao da od MUP-a i Inspektorata, Komisija je tražila objašnjenja u 

vezi događaja organizovane od pokreta Vetvendosje 17 i 18 oktobra o naredbi ministra 

Rexhepi policiji, s obzorom da član 5. zakona o policiji Kosova jasno određuje obaveze i 

zadatke ministra  kao i nadležnosti Direktora policije kosova i ostalih efektiva komande. 
Dok  član Komisije Anton Quni je rekao da istaknuta i nepotrebno prisustvo policije u 

Skupštini Kosova, preteće deklaracije ministra Rexhepi, kao i  intervencija ministra 

Rexhepi i komandnom lancu Policije, stvaraju imidž društva koju vodi  nasilni državni 

aparat.
„Demonstrovanje sile prema onima koji protestiraju i građanima je deo specijalnog rata za 

vršenje pritiska, stvaranja straha i nasilja, prema onima koji se izražavaju različito od 

vladinih stavova. Policija je zloupotrebljena podlegavši  htenjima i inata političkih 

rukovodioca“ istakao je Quni, zahtevajući da policija Kosova bude upotrebljena samo na 

osnovu zakona, pridržavajući se misiji i esencijalnim zadacima.
„Zahtevam  od ministra Rexhepi da poziva svoju savest kao moralnu normu i da se obraća 

građanima Kosova tražeći izvinjenje  i da se drži dalje od komandovanja Policiji Kosova“ 

rekao je Quni.
Član Komisije, Fatmir Xhelili, među ostalog je rekao da u slučaju prekoračenja nadležnosti 

upotrebom sile ta lica moraju se istražiti od Policijskog inspektorata, i dodao da svaki 

postupak poslanika mora biti u skladu sa parametrima o poslanicima. On je dodao da 

izveštaj MUP-a  i IPK-a  pokazuju korake koje je preduzela policija. „ Policija Kosova ne 

preduzme postupke na osnovu trenutnih naredbi, od ministra, premijera ili predsednika 

Skupštine“ rekao je Xhelili dodajući da je Policija Kosova obavila svoj zakoniti posao i da 

je u toj situaciji ispravno postupila.
U toku ovog susreta članovi Komisije su istakli da se ne može negirati činjenica da   bilo 

povređenih poslanika i upotrebe sile prema poslanicima i da je ministar prekoračio svoje 

nadležnosti i zahtevalo se da u vezi ovih događaja izveštava ministar Rexhepi. 
U toku ovog susreta govorili su i ostali članovi Komisije Vjollca Krasniqi i Goran 

Marinković. Zahtev je da ministar Rexhepi izveštava i o drugim događajima koji se 

nadovezuju na bezbednost zemlje, s obzirom da u državi Kosovo ima ulaza raznih ličnosti 

iz države Srbije, istakavši slučaj Aleksandra Vulina, koji je  u suprotnosti sa Ustavom 

Republike Kosova, jer ti slučajevi podstiču etničke tenzije i uzrokuju destabilizaciji zemlje.

Javna rasprava Komisije za zdravstvo, 

rad i socijalno staranje

Održana je java rasprava o Nacrtu zakona o penzijskim šemama financiranim od  

države

Cilj  nacrta zakona je obuhvatanje u jednom dokumentu potrebe penzionera

Predstavnici sindikata penzionera su identifikovali manjkavosti u nacrtu zakona i 

pružali rešenja  njihovim predlozima

Poslanici Skupštine Kosova, zatim članovi 

vladinog kabineta, sindikata penzionera, 

političkih partija i Udruženja soba sa 

ogranićenim sposobnostima, u današnjoj 

javnoj raspravi organizovanoj od strane 

komisije za zdravstvo, rad i socijalno 

staranje Skupštine kosova, su vodili 

raspravu  o Nacrtu zakona o penzijskim 

šemama financiranim od države.
Predsednik Komisije i predsedavajući ovog 

susreta, Fikrim Damka, smatra da je ova 

javna rasprava od posebnog značaja, koja 

prema njegovom mišljenju  omogućiće 

komisi j i  da oduzima stavove svih 

zainteresovanih stranaka i  umesne 

predloge će ugraditi u nacrtu zakona 

tokom procesa amandamentiranja. 
Ministar za rad i socijalno staranje Nenad 

Rašić, u svojstvu sponzora, obrazložio je 

prosleđivanju ovog nacrta  zakona 

Skupštini i govorio o njegovom sadržaju. 

On je rekao da je ovaj nacrt zakona rezultat 

dugogodišnjeg rada i  ima za  c i l j  

obuhvatanje u jednom dokumentu potrebe 

penzionera i u tom cilju predložena su 

rešenja unutar ovog nacrta zakona. Nakon 

usvajanja zakona, prema ministru, postupci 

su veoma značajni jer, kako je on rekao, 

avanziraće i dalje prava penzionera. Ovom 

prilikom, ministar Rašić je pomenuo i 

kategorizaciji, koja se ,prema njegovom 

mišljenu, očekuje u kratkom vremenskom 

roku, kao i niz drugih postupaka koje 

predviđa Nacrt zakona.
On je zahtevao razumevanje Komisije da ne 

čini izmene glavnih koncepata Nacrta 

zakona, dok će eventualni rast finansijskih 

troškova stvoriti probleme u odnosima sa 

m e đ u n a r o d n i m  f i n a n s i j s k i m  

mehanizmima.
Predstavnici Sindikata penzionera, Partije 

penzionera Kosova i drugi prisutni, 

diskutovali su opširno o sadržaju Nacrta 

zakona, potencirajući njegove nedostatke, 

trudeći se da pronađu adekvatna rešenja za 

pobol j šan je  n iza  č lanova .  Oni  su  

argumentovali potrebu da se tokom faze 

amandmandovanja nacrta zakona, dodaju 

neophodne izmene i dopune, koje bi 

p o n u d i l i  r e š e n j a  z a  u z n e m i r e n j e ,  

prouzrokovano kod pojedinih kategorija 

penzionera.
Predstavnici Sindikata radnika i penzionera 

kompleksa „Trepča" bili su najglasniji u 

ovom pravcu, identifikujući ozbiljne 

nedostatke u sadržaju Nacrta zakona i 

zahtevali su amandmandovanje pojedinih 

članova istog, gde bi bili kodifikovani 

njihovi zahtevi, u pravcu povećanja 

prihoda i poboljšanja ekonomske i socijalne 

situacije ove kategorije društva.
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Komisiji,  u vezi sa događajima i organizovanim protestima od Pokreta Vetvendosje, 

kao i o ostalim pitanjima.

Izveštaji MUP-a  i Inspektorata policije Kosova i opisni 

su izveštaji  događaja i nisu se referisali zahtevu 

Komisije“, istakao je na današnjoj sednici Predsednik 

Komisi je ,  Ahmet Isufi ,  u toku razmatranja 

Informativnih izveštaja MUP-a i policije Kosova u vezi 

postupaka policije 17 i 18 oktobra 2012.god.
Zahvaljujući se na angažman  Inspektorata policije 

Kosova oko rasvjetljivanja slučaja u Sobi dokaza u Peći, 

g.Isufi zahtevao je od Inspektorata da rasveti sve 

događaje, koje se odnose na kršenju zakona ili 

zloupotreba službene dužnosti. On je zahtevao od Inspektorata policije da preduzme mere 

prema pripadnicima policije koji su prekoračili ovlašćenja. Govoreći o navedenim 

izveštajima, g. Isufi je rekao da od MUP-a i Inspektorata, Komisija je tražila objašnjenja u 

vezi događaja organizovane od pokreta Vetvendosje 17 i 18 oktobra o naredbi ministra 

Rexhepi policiji, s obzorom da član 5. zakona o policiji Kosova jasno određuje obaveze i 

zadatke ministra  kao i nadležnosti Direktora policije kosova i ostalih efektiva komande. 
Dok  član Komisije Anton Quni je rekao da istaknuta i nepotrebno prisustvo policije u 

Skupštini Kosova, preteće deklaracije ministra Rexhepi, kao i  intervencija ministra 

Rexhepi i komandnom lancu Policije, stvaraju imidž društva koju vodi  nasilni državni 

aparat.
„Demonstrovanje sile prema onima koji protestiraju i građanima je deo specijalnog rata za 

vršenje pritiska, stvaranja straha i nasilja, prema onima koji se izražavaju različito od 

vladinih stavova. Policija je zloupotrebljena podlegavši  htenjima i inata političkih 

rukovodioca“ istakao je Quni, zahtevajući da policija Kosova bude upotrebljena samo na 

osnovu zakona, pridržavajući se misiji i esencijalnim zadacima.
„Zahtevam  od ministra Rexhepi da poziva svoju savest kao moralnu normu i da se obraća 

građanima Kosova tražeći izvinjenje  i da se drži dalje od komandovanja Policiji Kosova“ 

rekao je Quni.
Član Komisije, Fatmir Xhelili, među ostalog je rekao da u slučaju prekoračenja nadležnosti 

upotrebom sile ta lica moraju se istražiti od Policijskog inspektorata, i dodao da svaki 

postupak poslanika mora biti u skladu sa parametrima o poslanicima. On je dodao da 

izveštaj MUP-a  i IPK-a  pokazuju korake koje je preduzela policija. „ Policija Kosova ne 

preduzme postupke na osnovu trenutnih naredbi, od ministra, premijera ili predsednika 

Skupštine“ rekao je Xhelili dodajući da je Policija Kosova obavila svoj zakoniti posao i da 

je u toj situaciji ispravno postupila.
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povređenih poslanika i upotrebe sile prema poslanicima i da je ministar prekoračio svoje 

nadležnosti i zahtevalo se da u vezi ovih događaja izveštava ministar Rexhepi. 
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iz države Srbije, istakavši slučaj Aleksandra Vulina, koji je  u suprotnosti sa Ustavom 

Republike Kosova, jer ti slučajevi podstiču etničke tenzije i uzrokuju destabilizaciji zemlje.

Javna rasprava Komisije za zdravstvo, 

rad i socijalno staranje

Održana je java rasprava o Nacrtu zakona o penzijskim šemama financiranim od  

države

Cilj  nacrta zakona je obuhvatanje u jednom dokumentu potrebe penzionera

Predstavnici sindikata penzionera su identifikovali manjkavosti u nacrtu zakona i 

pružali rešenja  njihovim predlozima

Poslanici Skupštine Kosova, zatim članovi 

vladinog kabineta, sindikata penzionera, 

političkih partija i Udruženja soba sa 

ogranićenim sposobnostima, u današnjoj 

javnoj raspravi organizovanoj od strane 

komisije za zdravstvo, rad i socijalno 

staranje Skupštine kosova, su vodili 

raspravu  o Nacrtu zakona o penzijskim 

šemama financiranim od države.
Predsednik Komisije i predsedavajući ovog 

susreta, Fikrim Damka, smatra da je ova 

javna rasprava od posebnog značaja, koja 

prema njegovom mišljenju  omogućiće 

komisi j i  da oduzima stavove svih 

zainteresovanih stranaka i  umesne 

predloge će ugraditi u nacrtu zakona 

tokom procesa amandamentiranja. 
Ministar za rad i socijalno staranje Nenad 

Rašić, u svojstvu sponzora, obrazložio je 

prosleđivanju ovog nacrta  zakona 

Skupštini i govorio o njegovom sadržaju. 

On je rekao da je ovaj nacrt zakona rezultat 

dugogodišnjeg rada i  ima za  c i l j  

obuhvatanje u jednom dokumentu potrebe 

penzionera i u tom cilju predložena su 

rešenja unutar ovog nacrta zakona. Nakon 

usvajanja zakona, prema ministru, postupci 

su veoma značajni jer, kako je on rekao, 

avanziraće i dalje prava penzionera. Ovom 

prilikom, ministar Rašić je pomenuo i 

kategorizaciji, koja se ,prema njegovom 

mišljenu, očekuje u kratkom vremenskom 

roku, kao i niz drugih postupaka koje 

predviđa Nacrt zakona.
On je zahtevao razumevanje Komisije da ne 

čini izmene glavnih koncepata Nacrta 

zakona, dok će eventualni rast finansijskih 

troškova stvoriti probleme u odnosima sa 

m e đ u n a r o d n i m  f i n a n s i j s k i m  

mehanizmima.
Predstavnici Sindikata penzionera, Partije 

penzionera Kosova i drugi prisutni, 

diskutovali su opširno o sadržaju Nacrta 

zakona, potencirajući njegove nedostatke, 

trudeći se da pronađu adekvatna rešenja za 

pobol j šan je  n iza  č lanova .  Oni  su  

argumentovali potrebu da se tokom faze 

amandmandovanja nacrta zakona, dodaju 

neophodne izmene i dopune, koje bi 

p o n u d i l i  r e š e n j a  z a  u z n e m i r e n j e ,  

prouzrokovano kod pojedinih kategorija 

penzionera.
Predstavnici Sindikata radnika i penzionera 

kompleksa „Trepča" bili su najglasniji u 

ovom pravcu, identifikujući ozbiljne 

nedostatke u sadržaju Nacrta zakona i 

zahtevali su amandmandovanje pojedinih 

članova istog, gde bi bili kodifikovani 

njihovi zahtevi, u pravcu povećanja 

prihoda i poboljšanja ekonomske i socijalne 

situacije ove kategorije društva.

SKUP�T INA SKUP�T INA



16 17

Komisija za ekonomski razvoj, infrastrukturu i industriju 

raspravlja o Nacrtu budžeta za 2013.godinu

Rukovodioci nezavisnih agencija i regulatora nisu podneli supstancijalne primedbe o 

Nacrtu budžeta za narednu godinu

Mitrovica: 8 hektara zemljišta pod upravom 

Međunarodne organizacije Mercy Corps
Opština Mitrovica je obezbedila 8.hektara zemljišta pod upravom Međunarodne organizacije  

Mercy Corps i sa financijskim sredstvima USAID-a, UNDP-a i Evropske kancelarije za obnovu i 

razvoj, za  2000 pripadnika Romske, Aškaljijske i Egipćanske zajednice, izgrađene su  150 novih 

kuča, gde je izvršen i njihov smeštaj.

Članovi Komisije su posetili “Mestostanovanja Roma”, gde žive i pripadnici Romske, Aškaljijske 

i Egipćanske zajednice

Komisija za prava i interese zajednica i povratak, koju je predvodio Goran Marinković, 

predsednik Komisije, posetila je danas Skupštinu Opštinu Mitrovica.
U Skupštini Opštini Mitrovica održan je sastanak sa potpredsednikom Skupštine Opštine 

Mitrovica, g. Riza Hazirijem i sa njegovim najbližim saradnicima. Inače na pomenutom 

sastanku pored članova Komisije učestvovali su i predstavnici Ministarstva Zdravlja na čelu sa 

Ministrom, g. Ferid Aganijem, predstavnici Ministarstva za životnu sredinu i prostornog 

planiranja kao i predstavnici međunarodne organizacije Mercy Corps na čelu sa Izvršnim 

Direktorom za Kosovo, g. Lee Norrgardom

Informirajući članove pomenute Komisije o integraciji svih zajednica a prvenstveno 

pripadnika Romske, Aškalijske, i Egipčanske nacionalne zajednice u privrednom, 

socijalnom i političkom životu Opštine Mitrovica, potpredsednik Haziri je pored ostalog 

rekao da u Opštini Mitrovica sve zajednice su se veoma dobro integrisali u sve sfere rada i 

života. Tako da svi pripadnici nacionalnih zajednica imaju slobodu govora, slobodu 

kretanja i slobodu mišljenja i izražavanja. U Opštini Mitrovica postoji i Kancelarija za 

Zajednice koji radi poslove u delokrugu interesa nacionalnih zajednica koje žive i rade u 

Opštini Mitrovica, i da se radi na tome da se za sve nacionalne manjinske zajednice stvore 

što bolji uslovi kako za život tako i za rad u ovoj Opštini.U nastavku potpredsednik 

Opštine Mitrovica, g. Haziri je napomenuo da je Opština Mitrovica za one pripadnike 

Romske, Aškalijske, i Egipčanske nacionalne zajednicekoji su bili  u kontaminiranoj zoni 

olova u severnoj Mitrovici a sada su došli da žive i rade u južni deo Mitrovice obezbedio 8 

hektara placa i gde su uz menadžiranje međunarodne organizacije Mercy Corps i sa 

novčanim sredstvima USAID-a, UNDP-a i Evropske Kancelarije za Razvoj izgrađeno za 

2.000 pripadnika Romske, Aškalijske, i Egipčanske nacionalne zajednice 150 novih kuća u 

koji su se oni več uselili.

 U nastavku sastanka ministar Ministarstva za Zdravstvo, g. Agani je napomenuo da ovo 

ministarstvo redovno vrši analize krvi kod dece koji su se povratili sa severnog dela 

Mitrovice i da do sada nema niti jednog slučaja da neko od dece ima više od dozvoljene 

doze olova u krvi i da je neko pod tretmanom. U nastavku g. Agani je napomenuo da će 

ovo ministarstvo i u idućem periodu da nastavi sa vršenjem analiza dece da nemaju veču 

dozu olava u krvi i da treba i da roditelji Romske, Aškalijske, i Egipčanske nacionalne 

zajednice budu više informisani o tome kakva je opšta dobit od vakcinacije dece u celini.
Tokom posete Opštini Mitrovica, članovi Komisije su posetili i Dm zdravlja u „Naselju 

Roma" gde su prisustvovali i jednoj demontraciji vršenja analize krvi jednog deteta
 koji se vratio iz severnog dela Mitrovice, kao i posetili samo „Naselje Roma" gde žive 

pripadnici Romske, Aškalijske, i Egipćanske nacionalne zajednice gde su u razgovoru sa 

njima pripadnici ove nacionalne zajednice članove Komisije upoznali sa problemima i svim 

drugim životnim teškoćama sa kojima se oni susreću u svakodnevnom životu i radu.

Komisi ja  za  ekonomski  razvoj ,  

infrastrukturu, trgovinu i industriju, na 

z a j e d n i č k o m  s a s t a n k o m  s a  

rukovodiocima agencija i nezavisnih 

regulatora, diskutovala o Nacrtu 

budžeta Republike Kosova za 2013. 

godine. Govoreći o cilju ovog sastanka, 

predsednik Komisije Zenun Pajaziti na 

početku je objasni o da Komisija želi da 

bude izbliza obaveštena od strane 

predstavnika ovih institucija, dali 

navedeni nacrt ispunjava njihove 

obaveze, predložene o d Vlade.

Predstavnici ovih institucija, kao što su: 

Nezavisni savet za rudnike i minerale 

(NSRM),  Kosovska Agenci ja  za 

privatizaciju (KAP), Autoritet civilne 

avijacije (ACI), Regulatorni autoritet za 

železnice (RAŽ), Kosovska agencija 

konkurencije (KAK), i Kancelarija 

Rgulatoru energije (KRE), međutim, 

nisu podneli supstancijalne primedbe, 

u opšte, o Nacrtu budžeta.
Predstavnik NSRM, Ibush Jonuzi, 

ocenio da predloženi budžet za ovaj 

savet, u najvećoj meri ispunjava mere. 

Za još efikasniju funkcionalizacije istog, 

Jonuzi je zatražio povećanje budžeta, 

kako je rekao: „ obezbeđivanje 

mehanizma za konfiskaciju mašinerije 

ilegalnih operatera". On, povećanje 

budžeta za NKRM je opravdao i sa 

p o t r e b o m  z a  p o v e ć a n j e  s a  

profesionalnim osobljem.
Identično sa predstavnikom NKRM-a, 

izrazio se i predstavnik AKK-a , Ahmet 

Krasniqi, koji je tražio dodatna sredstva 

i za smeštaj ove institucije. Takođe, 

nedostatak osoblja je podneo i  

predstavnik ARH-a, Halit Gara, koji se 

izrazio da u kategoriji za robe i usluge, 

da se predviđa povećanje za nova 

radna mesta.
U vezi sa Nacrtom budžeta za 2013, 

govorio je i Avni Jashari, predstavnik 

AKP-a on tom prilikom nije imao 

primedbe u vezi budžeta koji je 

namenjen njima po nacrtu, ali skrenuo 

je pažnju da se ovim Nacrtom je 

predviđeno i skraćenje budžetskih 

sredstava za reorganizaciju Kombinata 

„Trepča" u iznosu od 2 milona evra. 

Ovakvo smanjenje, po njemu, čine se u 

vreme kada Kombinat „Trepča" je u 

toku reorganizacije.
Na kraju diskusija, Komisija je odlučila 

da podnete primedbe ovom prilikom, 

budu evidentirane i da se dostave za 

razmatranje u Komisiji za budžet i 

financije.

SKUP�T INA SKUP�T INA



16 17

Komisija za ekonomski razvoj, infrastrukturu i industriju 

raspravlja o Nacrtu budžeta za 2013.godinu

Rukovodioci nezavisnih agencija i regulatora nisu podneli supstancijalne primedbe o 

Nacrtu budžeta za narednu godinu

Mitrovica: 8 hektara zemljišta pod upravom 

Međunarodne organizacije Mercy Corps
Opština Mitrovica je obezbedila 8.hektara zemljišta pod upravom Međunarodne organizacije  

Mercy Corps i sa financijskim sredstvima USAID-a, UNDP-a i Evropske kancelarije za obnovu i 

razvoj, za  2000 pripadnika Romske, Aškaljijske i Egipćanske zajednice, izgrađene su  150 novih 

kuča, gde je izvršen i njihov smeštaj.

Članovi Komisije su posetili “Mestostanovanja Roma”, gde žive i pripadnici Romske, Aškaljijske 

i Egipćanske zajednice

Komisija za prava i interese zajednica i povratak, koju je predvodio Goran Marinković, 

predsednik Komisije, posetila je danas Skupštinu Opštinu Mitrovica.
U Skupštini Opštini Mitrovica održan je sastanak sa potpredsednikom Skupštine Opštine 

Mitrovica, g. Riza Hazirijem i sa njegovim najbližim saradnicima. Inače na pomenutom 

sastanku pored članova Komisije učestvovali su i predstavnici Ministarstva Zdravlja na čelu sa 

Ministrom, g. Ferid Aganijem, predstavnici Ministarstva za životnu sredinu i prostornog 

planiranja kao i predstavnici međunarodne organizacije Mercy Corps na čelu sa Izvršnim 

Direktorom za Kosovo, g. Lee Norrgardom

Informirajući članove pomenute Komisije o integraciji svih zajednica a prvenstveno 

pripadnika Romske, Aškalijske, i Egipčanske nacionalne zajednice u privrednom, 

socijalnom i političkom životu Opštine Mitrovica, potpredsednik Haziri je pored ostalog 

rekao da u Opštini Mitrovica sve zajednice su se veoma dobro integrisali u sve sfere rada i 

života. Tako da svi pripadnici nacionalnih zajednica imaju slobodu govora, slobodu 

kretanja i slobodu mišljenja i izražavanja. U Opštini Mitrovica postoji i Kancelarija za 

Zajednice koji radi poslove u delokrugu interesa nacionalnih zajednica koje žive i rade u 

Opštini Mitrovica, i da se radi na tome da se za sve nacionalne manjinske zajednice stvore 

što bolji uslovi kako za život tako i za rad u ovoj Opštini.U nastavku potpredsednik 

Opštine Mitrovica, g. Haziri je napomenuo da je Opština Mitrovica za one pripadnike 

Romske, Aškalijske, i Egipčanske nacionalne zajednicekoji su bili  u kontaminiranoj zoni 

olova u severnoj Mitrovici a sada su došli da žive i rade u južni deo Mitrovice obezbedio 8 

hektara placa i gde su uz menadžiranje međunarodne organizacije Mercy Corps i sa 

novčanim sredstvima USAID-a, UNDP-a i Evropske Kancelarije za Razvoj izgrađeno za 

2.000 pripadnika Romske, Aškalijske, i Egipčanske nacionalne zajednice 150 novih kuća u 

koji su se oni več uselili.

 U nastavku sastanka ministar Ministarstva za Zdravstvo, g. Agani je napomenuo da ovo 

ministarstvo redovno vrši analize krvi kod dece koji su se povratili sa severnog dela 

Mitrovice i da do sada nema niti jednog slučaja da neko od dece ima više od dozvoljene 

doze olova u krvi i da je neko pod tretmanom. U nastavku g. Agani je napomenuo da će 

ovo ministarstvo i u idućem periodu da nastavi sa vršenjem analiza dece da nemaju veču 

dozu olava u krvi i da treba i da roditelji Romske, Aškalijske, i Egipčanske nacionalne 

zajednice budu više informisani o tome kakva je opšta dobit od vakcinacije dece u celini.
Tokom posete Opštini Mitrovica, članovi Komisije su posetili i Dm zdravlja u „Naselju 

Roma" gde su prisustvovali i jednoj demontraciji vršenja analize krvi jednog deteta
 koji se vratio iz severnog dela Mitrovice, kao i posetili samo „Naselje Roma" gde žive 

pripadnici Romske, Aškalijske, i Egipćanske nacionalne zajednice gde su u razgovoru sa 

njima pripadnici ove nacionalne zajednice članove Komisije upoznali sa problemima i svim 

drugim životnim teškoćama sa kojima se oni susreću u svakodnevnom životu i radu.

Komisi ja  za  ekonomski  razvoj ,  

infrastrukturu, trgovinu i industriju, na 

z a j e d n i č k o m  s a s t a n k o m  s a  

rukovodiocima agencija i nezavisnih 

regulatora, diskutovala o Nacrtu 

budžeta Republike Kosova za 2013. 

godine. Govoreći o cilju ovog sastanka, 

predsednik Komisije Zenun Pajaziti na 

početku je objasni o da Komisija želi da 

bude izbliza obaveštena od strane 

predstavnika ovih institucija, dali 

navedeni nacrt ispunjava njihove 

obaveze, predložene o d Vlade.

Predstavnici ovih institucija, kao što su: 

Nezavisni savet za rudnike i minerale 

(NSRM),  Kosovska Agenci ja  za 

privatizaciju (KAP), Autoritet civilne 

avijacije (ACI), Regulatorni autoritet za 

železnice (RAŽ), Kosovska agencija 

konkurencije (KAK), i Kancelarija 

Rgulatoru energije (KRE), međutim, 

nisu podneli supstancijalne primedbe, 

u opšte, o Nacrtu budžeta.
Predstavnik NSRM, Ibush Jonuzi, 

ocenio da predloženi budžet za ovaj 

savet, u najvećoj meri ispunjava mere. 

Za još efikasniju funkcionalizacije istog, 

Jonuzi je zatražio povećanje budžeta, 

kako je rekao: „ obezbeđivanje 

mehanizma za konfiskaciju mašinerije 

ilegalnih operatera". On, povećanje 

budžeta za NKRM je opravdao i sa 

p o t r e b o m  z a  p o v e ć a n j e  s a  

profesionalnim osobljem.
Identično sa predstavnikom NKRM-a, 

izrazio se i predstavnik AKK-a , Ahmet 

Krasniqi, koji je tražio dodatna sredstva 

i za smeštaj ove institucije. Takođe, 

nedostatak osoblja je podneo i  

predstavnik ARH-a, Halit Gara, koji se 

izrazio da u kategoriji za robe i usluge, 

da se predviđa povećanje za nova 

radna mesta.
U vezi sa Nacrtom budžeta za 2013, 

govorio je i Avni Jashari, predstavnik 

AKP-a on tom prilikom nije imao 

primedbe u vezi budžeta koji je 

namenjen njima po nacrtu, ali skrenuo 

je pažnju da se ovim Nacrtom je 

predviđeno i skraćenje budžetskih 

sredstava za reorganizaciju Kombinata 

„Trepča" u iznosu od 2 milona evra. 

Ovakvo smanjenje, po njemu, čine se u 

vreme kada Kombinat „Trepča" je u 

toku reorganizacije.
Na kraju diskusija, Komisija je odlučila 

da podnete primedbe ovom prilikom, 

budu evidentirane i da se dostave za 

razmatranje u Komisiji za budžet i 

financije.

SKUP�T INA SKUP�T INA



18 19

Regionalna konferencija za Besplatnu pravnu pomoć 

Govor predsednika Skupštine Kosova, dr. Jakup Krasniqi

Poštovana predsednice g-đo Atifete Jahjaga

Poštovani zameniče premijera g-dine Hajredine Kuçi

Poštovani predstavnici UNDP, g-đo Steliana Ndera

Poštovani Sokol Haziri- predsednik Odbora Agencije za besplatnu pravnu pomoć
Poštovani predstavnici zemalja regiona, učesnici na ovoj konferenciji 

Dame i gospodo

Republika Kosovo svojim Ustavom 

proklamuje i garantuje ravnopravnost 

svih građana pred zakonom, puno 

poštovanje osnovnih prava i sloboda i 

jednak pristup pravdi, avanzirajući 

vladavinu zakona.

Vršenje javnog autoriteta u našoj 

zemlji bazira se na načela jednakosti 

pred zakonom svih pojedinaca i puno 

poštovanje međunarodno prihvaćenih 

osnovnih prava i sloboda kao i zaštitu 

prava i učešća svih zajednica i njihovih 

pripadnika. Na Kosovu ,besplatna 

pravna pomoć se utvrđuje kao ustavna 

kategorija, prema kojoj se omogućuje 

licima koja ne poseduju dovoljna 

finansijska sredstva, kada je takva 

pomoć neophodna za osiguranje 

efikasnog pristupa pravdi .

Realizacija ili praktična primena ovog 

prava sad je regulisana i Zakonom o 

besplatnoj pravnoj pomoći, usvojenim 

od Skupštine Kosova ove godine i 

osnivanjem Komisije za pravnu 

Izražavam zadovoljstvo što mogu da 

v a s  p o z d r a v i m  I  z a h v a l j u j e m  

o r g a n i z a t o r e  o v e  k o n f e r e n c i j e  

regionalnog karaktera.

Kao i svaka demokratska zemlja, 

Kosovo sa svojim pravnim sistemom i 

zakonodavstvom na snazi, pruža 

optuženim prava i garancije, kojim 

obezbeđuje pravedan i efikasan sudski 

proces. Na Kosovu, samo odgovorna 

l i c a  z a  i n k r i m i n i r a j u ć i  d e l a  

proglašavaju se krivim i kažnjavaju 

prema zakonu.

Ova prava izviru iz osnovnih načela 

Povelje Ujedinjenih nacija, prema 

kojim se demokratije obavezuju da će 

se zalagati za rešavanje međunarodnih 

problema ekonomske, socijalne, 

kulturne i humane prirode, kao i za 

podršku i jačanje poštovanja osnovnih 

ljudskih prava i sloboda svih, bez 

razlike na rasu, pol, jezik ili versku 

pripadnost. U Evropskoj konferenciji o 

osnovnim l judskim pravima i  

slobodama i njenim protokolima, 

takođe se utvrđuje da svako lice 

okrivljeno za krivično delo „treba da 

se samo brani ili da ga brani njegov 

ovlašćeni predstavnik ili u slučaju de 

nema dovoljno sredstava za naknadu 

odbrane, da se omogući besplatna 

pravna pomoć, kada je to u interesu 

pravosuđa".

Osnovni međunarodni instrumenti za 

ova  prava  su  i  Međunarodna 

konvencija o civilnim i političkim 

pravima i njeni protokoli, Konvencija 

za eliminisanje svih formi rasne 

diskriminacije žena i Konvencija o 

pravima dece.

pomoć, kao nezavisnog organa. Ovaj 

zakon, koji se sprovodi putem ove 

Tesna saradnja 

Skupštine sa 

međunarodnim 

organizacijama 

Pamje nga Konferenca
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Konferencija, organizovana  od strane UNICEF-a i Skupštine Republike Kosova

Uloga Parlamenata na promociji  i monitoringu dečjih prava  

Govor potpredsednika Skupštine Kosova , g. Xhavit Haliti 

Poštovane kolege poslanici, 

Poštovani ministri i zamenici ministara, 

Poštovani pozvani gosti, domaći i međunarodni, 

Poštovani razvojni partneri Skupštine Kosova, 

Poštovani predstavnici civilnog društva i medija, 

Dame i gospodo, 

Evropske unije i razvojne procese koji Kosovo vode 

bliže evropskoj porodici.
Ove godine, povodom 1. juna, Međunarodnog dana 

dece, Skupština Kosova je po prvi put održala 

posebnu parlamentarnu sednicu, i diskutovala o 

položaju dece a Kosovu. Usvojeno je niz preporuka o 

kojima će više govoriti predsednica Komisije za 

ljudska prva, polnu ravnopravnost, nestala lice i 

peticije, g-đa Suzana Novobërdaliu. Ipak, da bi 

obezbedili puno blagostanje dece, potreban je 

poseban pr is tup i  sveobuhvatan pr is tup.  

Parlamentarne komisije, naročito one koje tretiraju 

ljudska prava, polnu ravnopravnost, evropske 

integracije, zdravstvo, rad i socijalno staranje, 

obrazovanje, nauke, tehnologiju, kulturu, omladinu i 

budžet trebalo bi u buduće da bliže sarađuju tokom 

razmatranja zakona i pitanja koja utiču na 

svakodnevni život i opšti položaj dece na Kosovu. 

Kao poslanici, svi smo svesni o raznim izazovima sa 

kojim se suočavamo za ispunjavanje našeg mandata. 

Diskusije koje se odvijaju tokom ovih dana, verujem 

da će doprineti u iniciranje okvira delovanja 

Skupštine Kosova, kako da se dalje osnaže i 

avanziraju kapaciteti i zakonodavne funkcije, 

nadzorni egzekutivi, uključujući i lociranje budžeta 

za decu, na osnovu njihovih potreba i prava.

I nakon 12 godina završetka rata na Kosovu, nivo 

siromaštva na Kosovu je visok i ne prihvatljiv, gde 

znatan deo dece na Kosovu žive u siromaštvu ili žive 

u siromašnim porodicama još od prvih dana svog 

života. To čini jedan od najozbiljnijih razvojnih 

izazova, naših institucija i društva, iako su zabeleženi 

rezultati, ali ostaje još puno da se učini. Rana 

intervencija  za decu u riziku je jedna od 

najefikasnijih strategija za promovisanja prava dece, 

kako bi smanjili praznine između grupa u društvu i 

za avanziranje jednakosti dece i društva u celini.

Stoga ova konferencija će nam pružiti mogućnost da 

diskutujemo,  ref lektujemo o posto jećim i  

mehanizmima Skupštine, koji tretiraju prava dece. 

Takođe, biće dobra mogućnost da zajednički 

identifikujemo unutrašnje mehanizme koji bi 

doprineli snažnije i više sadržanu ulogu Skupštine 

Kosova za zaštitu i promovisanje prava dece tokom 

analize i tokom razmatranja Nacrta zakona, 

monitorisanja i sprovođenja politika i strategija, kao i 

usvajanje i monitorisanje budžeta. Ohrabrujemo 

svakog pojedinačno, naročito poslanike, da pruže 

svoj doprinos profesionalnim kapacitetom za 

pozitivne i održive izmene, putem institucionalnih 

sredstava, da preduzme inicijative, da reflektuje u 

vezi lične i institucionalne odgovornosti, jer se mi 

ovde nalazimo da bismo osigurali progres, naročito 

za mlade pripadnike našeg društva, decu. 

Zastupajući najviši interes dece i razvojne ciljeve, mi 

ćemo poboljšati život svakog od njih i omogućićemo 

stvaranje humanih kapaciteta koji će biti korisni za 

društvo, kako u zemlji tako i na globalnom nivou.
Želim da ova konferencija donese nova poznavanja i 

ekspertize, kako bi doprineli predstavljenim 

ciljevima, a koji su tesno povezani sa razvojnom 

perspektivom Kosova sa posebnim naglaskom na 

decu.

Hvala Vam

Čast mi je i zadovoljstvo da u ime Skupštine Kosova i 

u svoje lično ime otvorim rad ove konferencije na 

temu: "Uloga parlamenata na promoci j i  i  

monitoringu dečjih  prava".
Ujedno, želim dobrodošlicu svim učesnicima 

konferencije, koja se organizuje u tesnoj saradnji sa 

UNICEF-om , jednim od partnera koji pruža pomoć 

za razvoj Skupštine Kosova, iz redova agencija 

Ujedinjenih nacija koje deluju na Kosovu.
Kao i u svetu, parlamenti i njihovi poslanici su bez 

sumnje glavni činioci na promovisanju i sigurnosti 

realizacije prava dece. Parlamentarci imaju vodeću 

ulogu u razvoju održivih, efikasnih politika i 

finansijski podržani, naročito one koje obuhvataju 

decu svih uzrasta, a naročito iz redova najosetljivijih i 

marginalizovanih grupa društva. Stoga, kao 

parlamentarci možemo da postavljamo teška pitanja i 

da smatramo Vladu odgovornom u odnosu na 

obaveze koje imaju za osiguranje dece koja uživaju 

svoja prava od najranijih godina.

Kosovo kao mlada država i njegova najviša institucija 

- Skupština Kosova, kao svaka napredna i 

demokratska zemlja, potvrđuje posvećenost u pravcu 

realizacije prava dece. Naše odgovornosti su 

utvrđene i u najvišem pravnom aktu, znači Ustavu 

Republike Kosova i odnosi se na implementaciju 

Međunarodne konvencije o ljudskim pravima, 

definisana prema članu 22. tačka (7) i članu 50, kojim 

se kao država obavezujemo da svi ti postupci koji se 

odnose na decu, preduzete bilo od državnih ili 

privatnih institucija, budu u najboljem interesu dece.
Skupština Kosova, angažujemo se za realizaciju 8 

razvojnih objektiva Deklaracije milenijuma i 

Rezolucije Skupštine od 17. oktobra 2008. i Belog 

pisma za socijalno obuhvatanje. 
U saglasnosti sa ovim dokumentima, usvojeno je niz 

zakona koji direktno doprinose na avanziranju 

položaja dece na Kosovu. Skupština pokazuje 

napredak u mnogim oblastima svog rada, 

naglašavajući i agendu o socijalnom obuhvatanju 

Pamje nga Konferenca

Pamje nga Konferenca
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Promovisan  priručnik „Zakonodavni proces na Kosovu“

Nacionalni demokratski institut (NDI), u saradnji sa opštom direkcijom 

za zakonodavna i proceduralna pitanja Skupštine Republike Kosova, 

promovisali su danas priručnik pod naslovom „Zakonodavni proces na 

Kosovu", kojoj ceremoniji su prisustvovali predsednik Skupštine Kosova, 

dr. Jakup Krasniqi, predsednici parlamentarnih komisija, poslanici, 

sekretar Skupštine, g. Ismet Krasniqi, zvaničnici Administracije 

Skupštine, kao i predstavnici organizacija civilnog društva. 
Tokom ovog promovisanja naglašeno je da ovaj priručnik pruža jedan 

veoma dobar pregled zakonodavnog procesa na Kosovu, počev od 

10-ti Decembar – 

Međunarodni  dan o ljudskim pravima 

trenutka zakonodavne inicijative, do 

potpisivanja i stupanja na snagu zakona.
U ceremoniji povodom ovog priručnika, 

prigodni govor je održao i predsednik 

Skupštine Republike Kosova, dr. Jakup 

Krasniqi. On je rekao da je današnja 

promocija priručnika o zakonodavnom 

procesu na Kosovu deo zajedničkog rada i 

aktivnosti Pravnog departmana Skupštine i 

Nacionalnog demokratskog instituta SAD, 

kao trajni partner podrške Skupštine 

Kosova od njenog osnivanja. 
Čelnik Skupštine se, zahvaljujući NDI-a na 

trajnoj saradnji i njihovom angažovanju u 

Skupštini Kosova, rekao da ovaj priručnik 

pruža zbir pravila, procedura i praksi koje 

treba slediti i primeniti od nadležnih, od 

draftiranja nacrta zakona do njihovog 

usvajanja u Skupštini. „zahvaljujući se 

N D I - a  i  d r u g i m  m e đ u n a r o d n i m  

partnerima, koji su pomogli u izradi i 

sastavljanju zakona, mi smo usvojili 

određeni broj zakona koji su bili neophodni 

za funkcionisanje demokratskih institucija 

države, za funkcionisanje nezavisnih 

institucija, naravno i kada je reč o ljudskim 

pravima i manjinskih zajednica", naglasio je 

čelnik Skupštine, dodajući da su potrebe 

zemlje još uvek velike za donošenjem 

zakona a još veće i za sprovođenje zakona.
„Ovaj integracioni zbir proceduralnih 
p r a v i l a ,  o b o g a ć e n  i  p r a k s a m a  i  
standardima, svakako će uticati na 
povećanje kvaliteta, profesionalizam i 
efikasnost rada u telima Skupštine", rekao 
je čelnik Skupštine.

Povodom lans i ran ja  pr i ručnika  u  
zakonodavnom procesu na Kosovu, 
govorio je i direktor Zakonodavnog 
programa NDI-a na Kosovu, g. Alexander 
Chavarria. On je rekao da je tokom zadnjih 
godina zakonodavna funkcija bila veoma 
značajna, imajući u vidu potrebu stvaranja 
novog pravnog okvira u zemlji.
„Od osnivanja Skupštine 2001. godine, NDI 
je pomogao rukovodstvo, poslanike i 
zvaničnike Skupštine na utvrđivanju 
zakonodavnog procesa u poslovniku 
Skupštine. Cilj je bio stvaranje jednog 
jednostavnog i efikasnog zakonodavnog 
procesa, ali pre svega otvorenog i 
transparentnog, kako bi se omogućilo 
civilnom društvu i onima na koje se odnose 
zakoni na razmatranju, da budu deo 
procesa odlučivanja".

Predsednik Skupštine, dr. Jakup Krasniqi, učestvovao je na okruglom 

stolu povodom obeležavanja 10- godišnjice - Međunarodnog dana 

ljudskih prava, na temu: 

"Učešće i obuhvatanje , nisu privilegija, već pravo", koji je održan u Prištini pod 

patronatom Narodnog advokata Kosova Sami Kurteshi. Nakon što je pozdravio prisutne, 

Krasniqi je podsetio na Međunarodni dan ljudskih prava i Univerzalnu deklaraciju, 

usvojeni od Generalne skupštine OUN-a, 10. decembra 1948. godine. Od tog dana, rekao 

je Krasniqi, naš svet se zalaže da obezbedi i sprovodi i individualna ljudska prava, prema 

međunarodnim standardima, potvrđena i u nacionalnoj instituciji. Ipak, treba reći da kao 

na međunarodnom, tako i regionalnom nivou, svi zahtevi i načela koja proizilaze iz ove 

rezolucije, ne realizuju se. Kosovo je izašlo iz rata i divlje vladavine, tokom koje su kršena 

osnovna ljudska prava, stoga je bila potrebna oslobodilačka borba našeg naroda, uz 

pomoć NATO-a, što znači da se i u modernom vremenu koristi i intervencija vojnih 

snaga, tamo gde se krše ljudska prava i slobode, ali vojne snage ne uspevaju uvek da 

budu u funkciji realizacije ljudskih prava.

 Kosovo tokom godina svoje slobode i nezavisnosti treba da konsoliduje ljudska prava, prema 

međunarodnim demokratskim standardima. Na Kosovu je uspostavljen ustavi poredak, koji se 

zasniva na načela slobode, mira, demokratije, jednakosti i poštovanja prava na slobodu i 

vladavinu zakona. Ali, praksa svuda u svetu,pa i kod nas, pokazuje da je puno lakše da se 

utvrde ljudska prava i slobode i manjinskih zajednica, sa obuhvatanjem u Ustav i zakone, ali 

njihova realizacija je veoma teška i zahteva sveobuhvatna zalaganja svih subjekata za realizaciju 

u praksi. On je u nastavku rekao da se prava manjinskih zajednica na Kosovu garantuju prema 

najvišim međunarodnim standardima, zakonima i Ahtisarijevim paketom, koji su sastavni deo 

Ustava Kosova. Sa njihovom zaštitom bavi se Ustavni sud, Narodni advokat, Odbor za zaštitu 

ljudskih prava i sloboda i društvo u celini, kao i civilno društvo, koje bi možda trebalo više da se 

angažuje za zaštitu ovih prava.
U nastavku, predsednik Krasniqi je rekao:"Vama je poznato da, ne samo da se krše ljudska 

prava raznih kategorija, možda i zbog nedostatka finansijskih sredstava, ali nije tako uvek. Krše 

se prava i kada glas građana odlazi na ne odgovarajuću adresu, što znači nekome se osporava 

pravo, stoga forme kršenja ljudskih prava su višedimenzionalne. Na osnovu našeg ustava, niko 

nije iznad zakona, svi su jednaki pred zakonom, ali nije retko da smo videli ovih godina da 

možda upravo oni koji su preuzeli odgovornost za nadgledanje vladavine reda i zakona, postaju 

deo kršenja zakona zbog snage koju imaju ili snage koju im pruža neki instrument. Najveća je 

nepravda kada prava krše upravo oni koji treba da ih štite. Ovom prilikom nepravda je 

višestruko veća. I pored progresa na Kosovu, još uvek se krše ljudska prava, stoga treba da svi 

budemo angažovani za konsekventnu zaštitu ljudskih prava i sloboda,"istakao je Krasniqi. U 

nastavku, on je podsetio na jedan slučaj iz antike, kada je na pitanje koji je grad najkulturniji, dat 

odgovor: onaj u kojem građanin reaguje na nepravdu koja se nanosi drugom. U tom duhu, 

čelnik Skupštine Krasniqi još jednom je apelovao za odlučnu zaštitu ljudskih prava, ka jednom 

naprednom i demokratskom društvu.
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Hamiti i Hyseni u Parlamentarnoj Asambleji Saveta Evrope

Danas je u Torino, u Italiji, počeo sa radom susret 

Komisi je  za spol jne pol i t ike i  demokrati ju 

Parlamentarne Asambleje Saveta Evrope, kome 

prisustvuje i jedna delegacija Republike Kosova, u 

sastavu: Sabri Hamiti, potpredsednik Skupštine i 

Hydajet Hyseni, potpredsednik Komisije za spoljne 

poslove.
Glavna tema ovog susreta bilo je usvajanje jedne 

rezolucije i preporuka o situaciji na Kosovu. Rezolucija 

i Preporuke su sačinjene na osnovu Izveštaja izvestioca 

za Kosovo, Bjorn Fon Sidou.
Tokom sednice, koja je tajala oko 2 sata, poslanici 

Skupštine Kosova, Hamiti i Hyseni, dali su odgovore i 

objašnjenja o posebnim tačkama Rezolucije i Preporuka 

za Kosovo.

Rezolucija i Preporuke se, na poseban način, odnose na 

stvaranju demokratskih institucija Kosova, na 

vladavinu zakona i na ljudska prava. U Rezoluciji se 

eksplicitno naglašavaju neposredni odnosi između 

Parlamentarne Asambleje Saveta Evrope i Skupštine 

Kosova.
Poslanici Skupštine Kosova, Hamiti i Hyseni, tražili su 

ovom prilikom od zemalja Saveta Evrope da priznaju 

Kosovo, kako bi se u okviru ove institucije stvorio 

odgovarajući status za našu zemlju, koji bi otvarao 

mogućnost za normalnu saradnju i komunikaciju.

GŽP i OEBS -

konferencija za štampu u vezi kampanje protiv raka dojki

Grupa žena poslanica, u saradnji sa OEBS-om, 

održala je danas konferenciju za štampu u holu 

zgrade Skupštine Kosova u vezi kampanje 

podizanja svesti žena u vezi sa rakom dojki,  kao i 

kupovine mobilnog mamografa, koji omogućuje 

rano otkrivanje ove bolesti. Konferenciju je otvorila 

članica Odbora GŽP Donika Kadaj - Bujupi, koja je 

,nakon što je poželela dobrodošlicu šefu misije 

OEBS-a na Kosovu, ambasadoru Jean Claude 

Schlumbergeru, istakla da će ,nakon velikog 

angažovanja grupe žena poslanica u vezi podizanja svesti žena u vezi raka dojki i aktivnosti za prikupljanje 

fondova za kupovinu mobilnog mamografa, ubrzo biti okončan ovaj veoma značajan projekat za zdravlje žena. U 

celokupnoj aktivnosti, jedan od glavnih partnera je OEBS.
Šef misije OEBS-a na Kosovu g-din Jean-Claude Schlumberger čestitao je grupi žena poslanica na ovoj inicijativi, 

naglašavajući da je OEBS strateški partner GŽP i da će stalno pružati podršku. OEBS će pomagati u kampanji 

realizacije ovog projekta, odnosno adresiranju i prikupljanju fondova za kupovinu mobilnog mamografa. Misija 

OEBS-a će pomagati i u aspektu organizovanja kampanje putem bilborda, organizovanja večeri za prikupljanje 

fondova i dr. On je u nastavku rekao: „Srećni smo da ženama Kosova činimo tako značajnu uslugu. OEBS smatra 

veoma značajnim pitanje jačanja žene, stoga mi ćemo i dalje nastaviti da podržavamo GŽP", istakao je ambasador 

Jean Claude Schlumberger .

GŽP - AŽL 

Angažovanja za pravdu  prema samohranim majkama 

Grupa žena poslanica Skupštine Kosova u saradnji sa 

Nacionalnim demokratskim institutom NDI, sastala se 

danas sa predstavnicama Akademije žena za lideršip-

AŽL. Na ovom sastanku je bio prisutan i Direktor NDI-a 

na Kosovu, Aleks Chavarria. Cilj sastanka je bio 

informisanje žena Grupe žena sa inicijativom 

preduzetom od predstavnika AGL u vezi dobrobiti dece 

koja su pod zaštitom samohranih majki. Osim 

informacija o problemima i poteškoćama sa kojima se 

suočavaju samohrane majke za zaštitu dece, 

predstavnice AGL su zahtevale podršku Grupe žena 

poslanica za vršenje pritiska na sudstvo za sprovođenje 

zakonodavstva na snazi , kada su u pitanju predmeti 

koje treba tretirati sa prioritetom za dodelu alimentacije 

i zamrzavanju imovine , dok su pomenuti predmeti na 

razmatranju. Poslanice Flora Brovina, Myfera Šinik, 

Kymete Bajrami, Time Kadriaj, Teuta Haxhiu, Albulena 

Haxhiu, su izrazile svoje interesovanje u vezi ove 

problematike i obavezale su se za diskusiju i dalje 

korake koje trebaju preduzeti obe grupe za što širi 

pristup u ciljanju rešavanja ove problematike. Iz 

Akademije žena za lideršip (AŽL) na sastanku 

prisustvovale: Aida Durguti, Merita Mustafa, Ajnishahe 

Azemi, Rina Ajeti, Teuta Musa i Iliriana Petershoni. AŽL 

je novi program,  iniciran od strane Demokratskog 

nacionalnog instituta,  koji ima za cilj razvoj i ojačanje 

žena lidera budućnosti. Nakon završetka Nedelje žena, 

u toku koje su žene imale mogućnosti da diskutuju i 

učestvuju u aktivnostima za razvoj pruženih 

mogućnosti na površnom nivou, u AŽL su imale 

mogućnosti da učestvuju u treniranjima  fokusiranim na 

određenim temama. Ciljevi Akademije žena za lideršip 

su u skladu sa Nedeljom žena, sa ciljem za dalje 

ujedinjene žena u svim oblastima društva, ojačanju 

veština i ostvarivanju mreža. Prva generacija AŽL je 

sastavljena od žena koje su predstavnice političkih 

partija,  civilnog društva, biznisa i medija.

Sa posete četiri poslanica Skupštine Kosova Briselu

Na poziv Evropskog parlamenta, Komisija za ljudska 

prava, polnu ravnopravnost, nestala lica i peticije, 

zastupa Kosovo sa četiri poslanika: Suzan Novoberdali, 

predsednica komisije, kao članovi Kimete Bytyqi, 

Kurtan Kajtazi i Biserka Kostić, na dvodnevnom 

parlamentarnom seminaru, na temu: "Zaštita ljudskih 

prava i situacija žena i dece", koji se održava u Briselu. 

Na ovoj konferenciji, panelisti su bili Eduard Kukan, 

rukovodilac delegacije za odnose sa Albanijom, 

Bosnom i Hercegovinom, Srbijom, Crnom Gorom i 

Kosovom, izvestilac za Kosovo euro-poslanica g-đa 

Urlike Lunacek i izvestilac za Srbiju Jelko Kacin.

Na ovom seminaru učestvovali su i predstavnici drugih 

država: Albanije, Makedonije, Hrvatske, Bosne i 

H e r c e g o v i n e ,  C r n e  G o r e  i  S r b i j e .

Poslanici Kosova upoznali su Evropski parlament o 

uspesima i izazovima Kosova za zaštitu ljudskih prava 

u celini, a naročito zaštitu dece, kao i polnu 

ravnopravnost. Takođe, Evropski parlament je upoznat 

i sa osam međunarodnih konvencija, uključenih u član 

22 Ustava Kosova i zakonodavne infrastrukture u vezi 

ljudskih prava, polne ravnopravnosti i prava dece, kao 

i zaštitu prava zajednica.
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Parlamentarne Asambleje Saveta Evrope, kome 

prisustvuje i jedna delegacija Republike Kosova, u 

sastavu: Sabri Hamiti, potpredsednik Skupštine i 

Hydajet Hyseni, potpredsednik Komisije za spoljne 

poslove.
Glavna tema ovog susreta bilo je usvajanje jedne 

rezolucije i preporuka o situaciji na Kosovu. Rezolucija 

i Preporuke su sačinjene na osnovu Izveštaja izvestioca 

za Kosovo, Bjorn Fon Sidou.
Tokom sednice, koja je tajala oko 2 sata, poslanici 

Skupštine Kosova, Hamiti i Hyseni, dali su odgovore i 

objašnjenja o posebnim tačkama Rezolucije i Preporuka 

za Kosovo.

Rezolucija i Preporuke se, na poseban način, odnose na 

stvaranju demokratskih institucija Kosova, na 

vladavinu zakona i na ljudska prava. U Rezoluciji se 

eksplicitno naglašavaju neposredni odnosi između 

Parlamentarne Asambleje Saveta Evrope i Skupštine 

Kosova.
Poslanici Skupštine Kosova, Hamiti i Hyseni, tražili su 

ovom prilikom od zemalja Saveta Evrope da priznaju 

Kosovo, kako bi se u okviru ove institucije stvorio 

odgovarajući status za našu zemlju, koji bi otvarao 

mogućnost za normalnu saradnju i komunikaciju.

GŽP i OEBS -

konferencija za štampu u vezi kampanje protiv raka dojki

Grupa žena poslanica, u saradnji sa OEBS-om, 

održala je danas konferenciju za štampu u holu 

zgrade Skupštine Kosova u vezi kampanje 

podizanja svesti žena u vezi sa rakom dojki,  kao i 

kupovine mobilnog mamografa, koji omogućuje 

rano otkrivanje ove bolesti. Konferenciju je otvorila 

članica Odbora GŽP Donika Kadaj - Bujupi, koja je 

,nakon što je poželela dobrodošlicu šefu misije 

OEBS-a na Kosovu, ambasadoru Jean Claude 

Schlumbergeru, istakla da će ,nakon velikog 

angažovanja grupe žena poslanica u vezi podizanja svesti žena u vezi raka dojki i aktivnosti za prikupljanje 

fondova za kupovinu mobilnog mamografa, ubrzo biti okončan ovaj veoma značajan projekat za zdravlje žena. U 

celokupnoj aktivnosti, jedan od glavnih partnera je OEBS.
Šef misije OEBS-a na Kosovu g-din Jean-Claude Schlumberger čestitao je grupi žena poslanica na ovoj inicijativi, 

naglašavajući da je OEBS strateški partner GŽP i da će stalno pružati podršku. OEBS će pomagati u kampanji 

realizacije ovog projekta, odnosno adresiranju i prikupljanju fondova za kupovinu mobilnog mamografa. Misija 

OEBS-a će pomagati i u aspektu organizovanja kampanje putem bilborda, organizovanja večeri za prikupljanje 

fondova i dr. On je u nastavku rekao: „Srećni smo da ženama Kosova činimo tako značajnu uslugu. OEBS smatra 

veoma značajnim pitanje jačanja žene, stoga mi ćemo i dalje nastaviti da podržavamo GŽP", istakao je ambasador 

Jean Claude Schlumberger .

GŽP - AŽL 

Angažovanja za pravdu  prema samohranim majkama 

Grupa žena poslanica Skupštine Kosova u saradnji sa 

Nacionalnim demokratskim institutom NDI, sastala se 

danas sa predstavnicama Akademije žena za lideršip-

AŽL. Na ovom sastanku je bio prisutan i Direktor NDI-a 

na Kosovu, Aleks Chavarria. Cilj sastanka je bio 

informisanje žena Grupe žena sa inicijativom 

preduzetom od predstavnika AGL u vezi dobrobiti dece 

koja su pod zaštitom samohranih majki. Osim 

informacija o problemima i poteškoćama sa kojima se 

suočavaju samohrane majke za zaštitu dece, 

predstavnice AGL su zahtevale podršku Grupe žena 

poslanica za vršenje pritiska na sudstvo za sprovođenje 

zakonodavstva na snazi , kada su u pitanju predmeti 

koje treba tretirati sa prioritetom za dodelu alimentacije 

i zamrzavanju imovine , dok su pomenuti predmeti na 

razmatranju. Poslanice Flora Brovina, Myfera Šinik, 

Kymete Bajrami, Time Kadriaj, Teuta Haxhiu, Albulena 

Haxhiu, su izrazile svoje interesovanje u vezi ove 

problematike i obavezale su se za diskusiju i dalje 

korake koje trebaju preduzeti obe grupe za što širi 

pristup u ciljanju rešavanja ove problematike. Iz 

Akademije žena za lideršip (AŽL) na sastanku 

prisustvovale: Aida Durguti, Merita Mustafa, Ajnishahe 

Azemi, Rina Ajeti, Teuta Musa i Iliriana Petershoni. AŽL 

je novi program,  iniciran od strane Demokratskog 

nacionalnog instituta,  koji ima za cilj razvoj i ojačanje 

žena lidera budućnosti. Nakon završetka Nedelje žena, 

u toku koje su žene imale mogućnosti da diskutuju i 

učestvuju u aktivnostima za razvoj pruženih 

mogućnosti na površnom nivou, u AŽL su imale 

mogućnosti da učestvuju u treniranjima  fokusiranim na 

određenim temama. Ciljevi Akademije žena za lideršip 

su u skladu sa Nedeljom žena, sa ciljem za dalje 

ujedinjene žena u svim oblastima društva, ojačanju 

veština i ostvarivanju mreža. Prva generacija AŽL je 

sastavljena od žena koje su predstavnice političkih 

partija,  civilnog društva, biznisa i medija.

Sa posete četiri poslanica Skupštine Kosova Briselu

Na poziv Evropskog parlamenta, Komisija za ljudska 

prava, polnu ravnopravnost, nestala lica i peticije, 

zastupa Kosovo sa četiri poslanika: Suzan Novoberdali, 

predsednica komisije, kao članovi Kimete Bytyqi, 

Kurtan Kajtazi i Biserka Kostić, na dvodnevnom 

parlamentarnom seminaru, na temu: "Zaštita ljudskih 

prava i situacija žena i dece", koji se održava u Briselu. 

Na ovoj konferenciji, panelisti su bili Eduard Kukan, 

rukovodilac delegacije za odnose sa Albanijom, 

Bosnom i Hercegovinom, Srbijom, Crnom Gorom i 

Kosovom, izvestilac za Kosovo euro-poslanica g-đa 

Urlike Lunacek i izvestilac za Srbiju Jelko Kacin.

Na ovom seminaru učestvovali su i predstavnici drugih 

država: Albanije, Makedonije, Hrvatske, Bosne i 

H e r c e g o v i n e ,  C r n e  G o r e  i  S r b i j e .

Poslanici Kosova upoznali su Evropski parlament o 

uspesima i izazovima Kosova za zaštitu ljudskih prava 

u celini, a naročito zaštitu dece, kao i polnu 

ravnopravnost. Takođe, Evropski parlament je upoznat 

i sa osam međunarodnih konvencija, uključenih u član 

22 Ustava Kosova i zakonodavne infrastrukture u vezi 

ljudskih prava, polne ravnopravnosti i prava dece, kao 
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28 Novembar  1912 - 2012

Albanija na 100- godišnjici izgradnje države

Nga çdo anë seç na ardhë / Shqipëtarët gunë-bardhë,
Seç na ardhë palë-palë / Duke rutulluar malë
Kush më këmb'e kush më kalë / Kush më shpejt, kush më 
ngadalë;
Kush i lum e kush i gjorë / Kanë zbritur mu në Vlorë,
Mu në Vlorën e lirisë, / N'atë thelb të Shqipërisë.                                             
                                                          Lasgush Poradeci

 Albanci su  proslavili  100 godišnjicu nezavisnosti , sa 
posebnim akcentom na njihovo formiranje. Albanija kao 
matična država  je dala sve nacionalne srazmere, slaveći 
svugde gde žive Albanci. Slavilo se veličanstveno  u 
Albaniji, Kosovu, Makedoniji, Crnoj Gori i Austriji, 
Americi, Grčkoj, italiji itd. Odvijene su naučno kulturne  
aktivnosti i ovom prilikom su počastvovane i mnoge 
nacionalne istaknute ličnosti. Austrija je počastvovala ovaj 
praznik Albanaca upućujući po prvi put u Albaniju , 
oružje nacionalnog heroja Skenderbea. 
Na Kosovu je održana akademija, koncert i početsvovane 
su istaknute nacionalne ličnosti , kao što je Isa Boletini u 
Isniqu i  Mitrovici, Bedri Pejani, Hasan Prishtina itd. 
Predsednik Skupštine g Jakup Krasniqi  je učestvovao na 
inauguraciji spomenika  Isa Boletini Isniq, Bedri Pejani, 
kao i u  “Memorialin Adem Jashari”  i njegovoj porodici. 
U Makedoniji su takođe počestvovane istaknute ličnosti 

nacije, postavljanjem spomenika , kao što su  Hasan 
Prishtina i Adem Jasharit i manifestacija sa velikim 
srazmerama  povodom ovog dana i obratili su se premijer 
Kosova  Hashim Thaçi, predsednik  BDI Ali Ahmeti i 
premijer Albanije  Sali Berisha. 
U Crnoj Gori je organizovan veliki kocert u gradu Ulcinju.                       
U Albaniji glavna ceremonija je održana u Valoni, i slavlje 
je nastavlejno u Tirani. Otvoreno je nekoliko izložbi  sa  
glavnim  ličnostima , izložba za nacionalnog heroja 
Skenderbea gde je izloženo oružje heroja, razne 
akademije, vraćanje posmtrnih ostakaka  kraljevske 
porodice, kao i postavljanje simbola albanaca , Orla, 
spomenika u glavnim gradovima, kao što su  Ismail  
Qemal, Hasan Prishtinës, Isa Boletini, memorijal 100 
godišnjice.                    

Prikaz sa ceremonijalnih aktivnosti

Oružje  Skënderbea Kovanica od zlata povodom  100 godišnjice Meshari  Gjon Buzukut

Konjima sa Kosova Tri bivša američka amasadora Peške  kao pre 100 godina   

Postavljanje spomen venca u toku zvanične ceremonije 

Ceremonija u Skupštini Albanije Prikaz sa parade 

Sa veličanstvene manifestacije u Makedoniji 
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Inaugurisani spomenici povodom 100 godišnjice Manifestacije povodom 100 godišnjice proglašenja nezavisnosti 

Spomenik  100  godišnjice proglašenja nezavisnosti Spomenik  Ismail Qemalit, Tirana

Isa Boletinit, IsnićAdem Jashari,  Tirana 

Bedri Pejani, Kosova Hasan Prishtina, Skoplje Sali Gjura, Kosova

“Sheshi Flamurit”, Vlorë Jakup Krasniqi primio je grupu učenika  

U ValonI

U Tirani U Nju Jorku  

U Ulcinju
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Predsednik Skupštine Krasniqi primio regionalnu 

direktoricu SB, Jane Armitage

Predsednik Skupštine Republike Kosova, dr. 

Jakup Krasniqi, primio je danas regionalnu 

direktoricu Svetske Banke, g-đu, Jane 

Armitage, u čijem društvu je bio i Jan-Peter 

Olters, šef ove banke na Kosovu.
Na susretu se razgovaralo o saradnji Kosova 

sa Svetskom bankom i ulozi Skupštine na 

usvajanju paketa zakona u oblasti ekonomije 

I finansija.
Regionalna direktorica Svetske banke, Jane 

Armitage, izrazila je njeno zadovoljstvo o 

Fitou na opro tajnom sastanku rukovodili ste a sa š Skupštin

velikom mudrosti

Predsednik Skupštine Kosova dr. Jakup Krasnići primio je u oproštajnu 

posetu ambasadora Francuske na Kosovu Jean-François Fitou.
Ambasador Fitou, nakon što je upoznao čelnika Skupštine da se njegov 

mandat završava za jednu nedelju, zahvalio mu je na iskrenoj i plodnoj 

saradnji, kao i na toplom prijemu svih njegovih sunarodnika, koji su posetili 

Kosovo i koji su se sastali sa g-dinom Krasnićijem.
„Rukovodili ste Skupštinu sa velikom mudrošću i imate izvanredne zasluge 

za put Kosova ka evropskim integracijama", rekao je francuski diplomata, 

ocenjujući rukovođenje čelika zakonodavstva zemlje. On je rekao da nova 

Ambasadorka Francuske  zna  Kosovu iz ratnih dana , kada  je bila 

Ambasadorka u   Tirani, za to je dobro upoznata sa realnošću  
ovog dela Balkana
Predsednik Skupštine Krasnići, zahvaljujući se na njegovom angažovanju za 

Kosovo, dosadašnjem francuskom ambasadoru Jean-François Fitou, poželeo 

je zdravlje, porodično blagostanje i uspehe u njegovoj diplomatskoj karijeri. 

„ Sa aktivnim i direktnim pristupom vi ste nam puno pomogli", rekao je 

Krasnići g-dinu Fitou, izražavajući svoju želju i nadu da će i nova 

ambasadorka Francuske na Kosovu doprinositi na jačanju prijateljstva 

između dve zemlje.
Ambasador Fitou je istakao da nova ambasadorka Francuske poznaje 

Kosovo i tokom najtežih dana, u vreme rata i služila je kao ambasador i u 

Tirani,  stoga je upoznata sa realnošću ovog dela Balkana.  

Krasnići je ovom prilikom poklonio ambasadoru Fitou gravuru Deklaracije 

nezavisnosti Kosova.

Kevin Dowling: Irska je snažna  podrška nezavisnosti i  

integracije Kosova u EU

Predsednik Skupštine Kosova, dr. Jakup Krasniqi , 

sastao se danas sa ambasadorom Irske u Budapešti, ne 

-rezidentan na Kosovu, g-dinom Kevin Dowling. 

Zahvaljujući se na ovoj poseti ambasadoru Kevin 

Dowling, predsednik Skupštine Krasniqi je izrazio 

duboku zahvalnost za narod i državu Irske na velikoj 

podršci koju je dao i daje Kosovu u pravcu integracije 

u Evrospku zajednicu. Kosovo je na putu tranzicije, ali 

se na dostignućima ne razlikuje mnogo od zemalja 

regiona sa aspekta stvaranja države. Ovi rezultati su 

postignuti i u sadelovanju sa međunarodnim 

faktorom. Dok, Ustav Kosova je dovoljno moderan, 

ekonomskoj stabilnosti Kosova i očuvanju pozitivnih makro-ekonomskih parametara, kao i o 

unapređenjima koja su učinjena za olakšanje bavljenja biznisom, u vremenu kada je mnoge 

zemlje regiona i sveta zahvatila recesija. Ona je naglasila da će SB nastaviti da podržava 

energetski sektor Kosova, sektor zdravstva i posebno obrazovanja, za koji će odvijati značajne 

programe. Govoreći o značaju ekonomskog razvoja zemlje i energetskog sektora na Kosovu, 

koji omogućava i podstiče ovaj razvoj, Armitage je spomenula jedan manji kredit od 4 miliona 

evra, koji će se dodeliti Kosovu za pokrivanje i pošumljavanje deponija pepela u Kastriotu, 

koji projekat će biti od velike koristi za životnu sredinu i za investicije u buduće i za izgradnju 

novih energetskih kapaciteta.
Predsednik Parlamenta Krasniqi se zahvalio Svetskoj banci za njene dosadašnje aktivnosti za 

razvojne projekte u privredi i obrazovanju, nazivajući srećnim za Kosovo interesovanje ove 

banke za našu zemlju. Govoreći o potrebama Kosova za ubrzani razvoj zemlje, Krasniqi je 

naglasio da je zemlji potreban razvoj od 8 - 10 odsto da bi se apsorbirao do izvesne mere 

veliki broj mladih, čiji je najveći deo obrazovan. On se izrazio da je Skupština u velikoj meri 

vodila računa o usvajanju paketa zakona u oblasti ekonomije i finansija i o ratifikaciji svih 

sporazuma sa međunarodnim finansijskim mehanizmima, MMF-om i SB-om.

Predsednik Skupštine Republike Kosova dr Jakup Krasnići primio je danas predstavnika 

Ministarstva odbrane Francuske - Divizija za strateška pitanja Renauda Dorlhiaca, sa 

kojim je razgovarao o aktuelnim razvojima na Kosovu i procesu razgovora sa Srbijom. 

G-din Dorlhiac izrazio je svoje interesovanje o toku ovog procesa, dosadašnjim 

rezultatima i očekivanja od narednih sastanka.
Predsednik Krasnići opisao je prethodne pregovaračke procese sa Srbijom i aktuelni 

proces, dodajući potrebu većeg uticaja na Srbiju, kako bi ona sprovodila postignute 

sporazume u cilju normalizacije odnosa sa Kosovom.

Predsednik Skupštine Krasnići primio je predstavnika 

Ministarstva odbrane Francuske Dorlhiaca

koji definiše pitanje pozicije i prava manjinskih zajednica, dok sa aspekta standrada 

Kosovo prelazi svoje granice, jer su     zakoni Kosova usklađeni sa zakonodavstvom EZ-e, 

istakao je predsednik Skupštine Krasniqi.
Nakon što se zahvalio na dočeku ambasador Kevin Dowling je istakao da Irska snažno 

podržava nezavisnost Kosova i njegove integracije u EZ-u. Ova podrška će se ojačati i u 

toku mandata predsedavanja EZ-om od strane Irske.
On je visko ocenio i rezultate koji se postižu na Kosovu, posebno na zaštiti ljudskih prava I 

sloboda.
On je istakao da sa ovog aspekta Kosovo predstavlja model. Progres na Kosovu u 

poslednjim godinama je uočljiv. U nastavku g-din Dowling je istakao da država Irske će se 

angažovati da i 5 države EZ-e, koje još nisu prizmale Kosovo, to učine . U tom pogledu on 

je istakao da na put Kosova u pravcu EZ-e ne treba biti bilo koje blokade.

Parlamentarna 

diplomacija 
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Predsednik Skupštine Krasniqi primio regionalnu 

direktoricu SB, Jane Armitage
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posetu ambasadora Francuske na Kosovu Jean-François Fitou.
Ambasador Fitou, nakon što je upoznao čelnika Skupštine da se njegov 

mandat završava za jednu nedelju, zahvalio mu je na iskrenoj i plodnoj 

saradnji, kao i na toplom prijemu svih njegovih sunarodnika, koji su posetili 

Kosovo i koji su se sastali sa g-dinom Krasnićijem.
„Rukovodili ste Skupštinu sa velikom mudrošću i imate izvanredne zasluge 

za put Kosova ka evropskim integracijama", rekao je francuski diplomata, 

ocenjujući rukovođenje čelika zakonodavstva zemlje. On je rekao da nova 

Ambasadorka Francuske  zna  Kosovu iz ratnih dana , kada  je bila 

Ambasadorka u   Tirani, za to je dobro upoznata sa realnošću  
ovog dela Balkana
Predsednik Skupštine Krasnići, zahvaljujući se na njegovom angažovanju za 

Kosovo, dosadašnjem francuskom ambasadoru Jean-François Fitou, poželeo 

je zdravlje, porodično blagostanje i uspehe u njegovoj diplomatskoj karijeri. 

„ Sa aktivnim i direktnim pristupom vi ste nam puno pomogli", rekao je 

Krasnići g-dinu Fitou, izražavajući svoju želju i nadu da će i nova 

ambasadorka Francuske na Kosovu doprinositi na jačanju prijateljstva 

između dve zemlje.
Ambasador Fitou je istakao da nova ambasadorka Francuske poznaje 

Kosovo i tokom najtežih dana, u vreme rata i služila je kao ambasador i u 

Tirani,  stoga je upoznata sa realnošću ovog dela Balkana.  

Krasnići je ovom prilikom poklonio ambasadoru Fitou gravuru Deklaracije 

nezavisnosti Kosova.

Kevin Dowling: Irska je snažna  podrška nezavisnosti i  

integracije Kosova u EU

Predsednik Skupštine Kosova, dr. Jakup Krasniqi , 

sastao se danas sa ambasadorom Irske u Budapešti, ne 

-rezidentan na Kosovu, g-dinom Kevin Dowling. 

Zahvaljujući se na ovoj poseti ambasadoru Kevin 

Dowling, predsednik Skupštine Krasniqi je izrazio 

duboku zahvalnost za narod i državu Irske na velikoj 

podršci koju je dao i daje Kosovu u pravcu integracije 

u Evrospku zajednicu. Kosovo je na putu tranzicije, ali 

se na dostignućima ne razlikuje mnogo od zemalja 

regiona sa aspekta stvaranja države. Ovi rezultati su 

postignuti i u sadelovanju sa međunarodnim 

faktorom. Dok, Ustav Kosova je dovoljno moderan, 

ekonomskoj stabilnosti Kosova i očuvanju pozitivnih makro-ekonomskih parametara, kao i o 

unapređenjima koja su učinjena za olakšanje bavljenja biznisom, u vremenu kada je mnoge 

zemlje regiona i sveta zahvatila recesija. Ona je naglasila da će SB nastaviti da podržava 

energetski sektor Kosova, sektor zdravstva i posebno obrazovanja, za koji će odvijati značajne 

programe. Govoreći o značaju ekonomskog razvoja zemlje i energetskog sektora na Kosovu, 

koji omogućava i podstiče ovaj razvoj, Armitage je spomenula jedan manji kredit od 4 miliona 

evra, koji će se dodeliti Kosovu za pokrivanje i pošumljavanje deponija pepela u Kastriotu, 

koji projekat će biti od velike koristi za životnu sredinu i za investicije u buduće i za izgradnju 

novih energetskih kapaciteta.
Predsednik Parlamenta Krasniqi se zahvalio Svetskoj banci za njene dosadašnje aktivnosti za 

razvojne projekte u privredi i obrazovanju, nazivajući srećnim za Kosovo interesovanje ove 

banke za našu zemlju. Govoreći o potrebama Kosova za ubrzani razvoj zemlje, Krasniqi je 

naglasio da je zemlji potreban razvoj od 8 - 10 odsto da bi se apsorbirao do izvesne mere 

veliki broj mladih, čiji je najveći deo obrazovan. On se izrazio da je Skupština u velikoj meri 

vodila računa o usvajanju paketa zakona u oblasti ekonomije i finansija i o ratifikaciji svih 

sporazuma sa međunarodnim finansijskim mehanizmima, MMF-om i SB-om.

Predsednik Skupštine Republike Kosova dr Jakup Krasnići primio je danas predstavnika 

Ministarstva odbrane Francuske - Divizija za strateška pitanja Renauda Dorlhiaca, sa 

kojim je razgovarao o aktuelnim razvojima na Kosovu i procesu razgovora sa Srbijom. 

G-din Dorlhiac izrazio je svoje interesovanje o toku ovog procesa, dosadašnjim 

rezultatima i očekivanja od narednih sastanka.
Predsednik Krasnići opisao je prethodne pregovaračke procese sa Srbijom i aktuelni 

proces, dodajući potrebu većeg uticaja na Srbiju, kako bi ona sprovodila postignute 

sporazume u cilju normalizacije odnosa sa Kosovom.

Predsednik Skupštine Krasnići primio je predstavnika 

Ministarstva odbrane Francuske Dorlhiaca

koji definiše pitanje pozicije i prava manjinskih zajednica, dok sa aspekta standrada 

Kosovo prelazi svoje granice, jer su     zakoni Kosova usklađeni sa zakonodavstvom EZ-e, 

istakao je predsednik Skupštine Krasniqi.
Nakon što se zahvalio na dočeku ambasador Kevin Dowling je istakao da Irska snažno 

podržava nezavisnost Kosova i njegove integracije u EZ-u. Ova podrška će se ojačati i u 

toku mandata predsedavanja EZ-om od strane Irske.
On je visko ocenio i rezultate koji se postižu na Kosovu, posebno na zaštiti ljudskih prava I 

sloboda.
On je istakao da sa ovog aspekta Kosovo predstavlja model. Progres na Kosovu u 

poslednjim godinama je uočljiv. U nastavku g-din Dowling je istakao da država Irske će se 

angažovati da i 5 države EZ-e, koje još nisu prizmale Kosovo, to učine . U tom pogledu on 

je istakao da na put Kosova u pravcu EZ-e ne treba biti bilo koje blokade.

Parlamentarna 

diplomacija 
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Na završetku ove godine, imam zadovoljstvo  da javno predstavljam bilans dostignuća 
Skupštine Kosova. Naša Skupština je nastavila sa institucionalnim razvojem prema jednoj 
palati demokratije. Bivajući jedna od triju demokratskih vlasti zemlje, Skupština Kosova je 
uspešno obavila svoju ustavnu, legislativnu, zastupničku  i kontrolnu ulogu  nad organima 
koje je izabrala. Parlamentarni život na Kosovu se sada već odvija u punoj transparentnosti, 
kroz niza formi, od Internet stranice, publikacija, saopštenja,  konferencija za štampu, direktnih 
prenosa, otvorenih komunikacija s javnošću i dr.
Skupština tesno sarađuje sa drugim institucijama, kao što su Predsedništvo i Vlada, sa 
predstavnicima međunarodnog prisustva na Kosovu, sa akreditovanim diplomatama u Prištini 
i sa Civilnim društvom. U Skupštini ima   političke kohezije o značajnim pitanjima zemlje, 
parlamentarne kulture i normalne komunikacije i sprovođenje demokratskih procedura. 
Opozicija u Skupštini je dosta aktivna, koristeći slobodu reči i diskusija o svim pitanjima, a 
poslanici manjinskih zajednica su dali i daju dragoceni doprinos uspešnom toku 
parlamentarnog rada.

Ambasador Mendes : -„kad se naši vojnici vraćaju sa 

služenja u KFOR-u, izražavaju se entuziastima o  Kosovu i 

vašem narodu“

Predsednik Skupštine Kosova, dr. Jakup Krasniqi, dočekao je 

danas na sastanku upoznavanja,ambasadora Portugalije u 

Budimpešti, g. Antonio Jorge Mendes, koji je i ne rezidentan 

ambasador za Kosovo. Na sastanku se razgovaralo o 

razvojima na Kosovu o međusobnoj saradnji između dveju 

zemalja i o putu Kosova ka evropskim integracijama. 
Ambasador Mendes je izrazio zadovoljstvo što se nalazi na 

Kosovu i izrazio čestitke o evidentnim dostignućima naše 

zemlje. „ Naši vojnici, kada se vraćaju sa službe u KFOR-u, 

izražavaju entuzijazam za Kosovo i njegov narod", je izjavio 

portugalskih diplomata, koji je potencirao stav njegove 

zemlje o proširenju Evropske unije i sa svim zemljama 

Balkana. Izražavajući njegovo interesovanje o razvojima na 

Kosovu, i evropskoj agendi naše zemlje, ambasador Mendes je želeo saznati više o ulozi Skupštine za 

usvajanje legislature i približavanje iste sa onim iz zemalja EU-a.
Čelnik Skupštine Krasniqi, nakon što je izrazio dobrodošlicu na Kosovu, i zahvalio se za stalnu 

podršku Portugalije za našu zemlju, govorio je o sastavu i funkcionisanju Skupštine, o nadzastupanju 

manjinskih zajednica u legislativi zemlje, i o radu koji se čini u reformisanju izbornog sistema. 

Krasniqi je potencirao posvećenost institucija i građana za evropske integracije, naglašavajući da po 

tom pitanju postoji potpuni koncenzus između pozicije i opozicije. On je naglasio da se vodi računa o 

tome da svi zakoni budu usklađeni sa legislaturom zemalja EU-a. To je ilustrovao i sa 

funkcionisanjem u Skupštini Kancelarije za pravnu standardizaciju kao i Komisije za evropske 

integracije, kao stalna parlamentarna komisija. Krasniqi je potvrdio interes Skupštine Kosova za 

saradnju sa svim parlamentima zemalja EU-a. On je dodao da Kosovo ima dobre susedne odnose sa 

svim zemljama regiona, osim sa Srbijom, sa kojom je počeo dijalog na nivou premijera, uz

Priznavanje nezavisnosti Kosova od strane Libije  otvara put 

uspostavlajnja dugoročne saradnje između dve zemlje

Predsednik Komisije za unutrašnje poslove, 
bezbednost i nadzor BSK-a Ahemt Isufi, predsednik 
Komisije za zakonodavstvo Arben Gaši i predsednik 
Komisije za amandmandovanje Ustava Republike 
Kosova Arsim Bajrami primili su danas predstavnike 
Saveta boraca Libije Mustafu El Sagezli i Khalala Al 
Fallaha. 
Na početku ,poslanici Skupštine Republike Kosova, 
nakon zahvalnosti delegaciji iz Libije na poseti 
Skupštini Kosova, informisali su ih o funkcionisanju i 

angažovanju Skupštine Kosova. Poslanici su,takođe, čestitali Libijskoj delegaciji na 
demokratskim promenama libijskog naroda , koje je izvršio u svojoj zemlji, u nastavku su 
raspravljali i o značaju priznavanje Kosova od strane Libije i o uspostavljanju uzajamne 
dugoročne saradnje.
Oni su čestitali Libijskoj delegaciji na ukidanju diktature u Libiji.
Predstavnici Saveta boraca Libije ,nakon što su visoko ocenili dostignuća Kosova, izrazili 
su svoju zainteresovanost za preuzimanje kosovskih iskustava u pravcu izgradnje 
demokratskih institucija i stvaranje zakonodavne infrastrukture.
Predsednik Saveta boraca Libije Mustafa El Sagezli, istakao je da Kosovo vidi kao 
značajnog partnera ,s obzirom da je ono prošlo kroz ista iskustva i zabeležilo uspehe u 
periodu tranzicije.
Ovom prilikom, delegacija iz Libije pozvala je poslanike Skupštine da posete Libiju kako 
bi uspostavili uzajamnu saradnju između dve zemlje, dodajući da će nastaviti sa svojim 
doprinosom u pravcu priznavanja nezavisnosti Kosova.

Izjava za medije Predsednika Skupštine Kosova, dr. Jakup Krasniqi, 

povodom završetka 2012. godine

Na osnovu Programa  rada Skupštine   za 2012. godinu, predviđeno je procesiranje u Skupštini 109 nacrta zakona. Procesirana su 92 
nacrta zakona u Skupštini, od kojih 15 je preneto iz 2011. godine. Vlada je  donela za procesiranje 70, parlamentarne komisije 4, dok 
su poslanici donosili 3 nacrta zakona. Od toga usvojeno je 69, dok su u proceduri razmatranja u komisijama Skupštine još 20.   
Sedam od procesiranih nacrta zakona vraćena su za doradu u Vladi i 14 drugih  su u iščekivanju uslova prema Poslovniku da bi se 
uvrstili u prvom razmatranju u Skupštini. 
Skupština je, 7. septembra 2012. godine, usvojila amandman Ustava Republike Kosova u vezi sa završetkom međunarodnog 
nadgledanja nezavisnosti Kosova. 
Skupština Kosova je usvojila i razna dokumenta, uključujući Program o radu Skupštine za 2012. godinu, Statut Autoriteta 
konkurencije, Prostorni plan Zone od posebnog interesa „Generalni štab OVK u Klječki i Divjake“, tri mesečna izveštaja o Akcionom 
planu Skupštine Kosova za evropsku integraciju za 2012. godinu, Godišnji finansijski izveštaj o budžetu  Republike Kosova, za 2011. 
godinu,  formiranje četiri ad-hok komisija, Mineralnu strategiju Republike Kosova za period 2012 – 2025, Izveštaj revizije godišnjih 
finansijskih pregleda Organa za razmatranje javne nabavke, za 2011. godinu, Statut Univerziteta u Prištini, ratifikaciju Odluke Vlade 
Republike Kosova o osnivanju Univerziteta  „Ukshin Hoti“ u Prizrenu i Univerziteta „Haxhi Zeka“ u Peći, Odluku o produženju  
prelaznog perioda oslobađanja od poreza na dodanu vrednost do 31. decembra 2014. godine, Odluku o određivanju plata i 
nadoknada članova  nezavisnih institucija i agencija i dr. 

Legislativni rad

Ratifikacija međunarodnih sporazuma

Prema njenoj ustavnoj nadležnosti, Skupština je ratifikovala niz međunarodnih sporazuma, kao što je Finansijski  sporazum između 
Vlade Republike Kosova i  Nemačke banke za razvoj KFW, o poboljšanju sistema centralne toplane; Zakon o ratifikaciji razmene  
diplomatskih nota o statusu stranih snaga između Republike Kosova i Sjedinjenih Američkih Država; Zakon  o ratifikaciji 
Finansijskog sporazuma za kredite i Projekat između Vlade Republike Kosova, predstavljenu od Ministarstva za finansije, i 
Nemačke Banke KFW vezano za Fabriku vode u Shkabaj; Zakon o ratifikaciji Međunarodnog sporazuma između Republike Kosova  
i  Evropske unije o Misiji Evropske unije za vladavinu prava na Kosovu; Zakon o povećanju kvote Republike Kosova u 
Međunarodni monetarni fond; Zakon o ratifikaciji amandmana članova  Sporazuma Međunarodnog monetarnog fonda o reformi 
Izvršnog borda; Zakon o ratifikaciji sporazuma o finansijskoj saradnji između Vlade Republike Kosova i Vlade Republike Austrije; 
Zakon o ratifikaciji Sporazuma o osnivanju Evropske banke za obnovu i razvoj. 

Rezolucije i deklaracije

Skupština je usvojila šest rezolucija i deklaracija: Rezolucija o završetku međunarodnog nadgledanja nezavisnosti, Rezolucija protiv 
održavanja izbora Srbije na Kosovu, Rezolucija u vezi sa upotrebom triju stranih telefonskih kodova na Kosovu, Rezolucija o 
normalizaciji  odnosa  između Republike Kosova i Republike Srbije, Rezolucija o Partnerstvu za izmene: Osnaživanje žene i 
Deklaracija o proglašenju nezakonitosti Referenduma na severu Kosova.

Nadzorne aktivnosti

Tokom ove godine održane su četiri parlamentarne interpelacije, dok su poslanici postavili 160 parlamentarnih pitanja za premijera i 
ministre vladinog kabineta. Održane su i 12 parlamentarne debate, u vezi sa razvojima u zemlji, o stanju penzionera i invalida rada, 
o pitanju nestalih lica, o Međunarodnom danu deteta, o upotrebi triju stranih telefonskih kodova, o procesu privatizacije,  o potrošnji 
javnih fondova od strane Vlade Kosova, o susretima premijera Kosova i Srbije u Briselu i dr.
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Na završetku ove godine, imam zadovoljstvo  da javno predstavljam bilans dostignuća 
Skupštine Kosova. Naša Skupština je nastavila sa institucionalnim razvojem prema jednoj 
palati demokratije. Bivajući jedna od triju demokratskih vlasti zemlje, Skupština Kosova je 
uspešno obavila svoju ustavnu, legislativnu, zastupničku  i kontrolnu ulogu  nad organima 
koje je izabrala. Parlamentarni život na Kosovu se sada već odvija u punoj transparentnosti, 
kroz niza formi, od Internet stranice, publikacija, saopštenja,  konferencija za štampu, direktnih 
prenosa, otvorenih komunikacija s javnošću i dr.
Skupština tesno sarađuje sa drugim institucijama, kao što su Predsedništvo i Vlada, sa 
predstavnicima međunarodnog prisustva na Kosovu, sa akreditovanim diplomatama u Prištini 
i sa Civilnim društvom. U Skupštini ima   političke kohezije o značajnim pitanjima zemlje, 
parlamentarne kulture i normalne komunikacije i sprovođenje demokratskih procedura. 
Opozicija u Skupštini je dosta aktivna, koristeći slobodu reči i diskusija o svim pitanjima, a 
poslanici manjinskih zajednica su dali i daju dragoceni doprinos uspešnom toku 
parlamentarnog rada.

Ambasador Mendes : -„kad se naši vojnici vraćaju sa 

služenja u KFOR-u, izražavaju se entuziastima o  Kosovu i 

vašem narodu“

Predsednik Skupštine Kosova, dr. Jakup Krasniqi, dočekao je 

danas na sastanku upoznavanja,ambasadora Portugalije u 

Budimpešti, g. Antonio Jorge Mendes, koji je i ne rezidentan 

ambasador za Kosovo. Na sastanku se razgovaralo o 

razvojima na Kosovu o međusobnoj saradnji između dveju 

zemalja i o putu Kosova ka evropskim integracijama. 
Ambasador Mendes je izrazio zadovoljstvo što se nalazi na 

Kosovu i izrazio čestitke o evidentnim dostignućima naše 

zemlje. „ Naši vojnici, kada se vraćaju sa službe u KFOR-u, 

izražavaju entuzijazam za Kosovo i njegov narod", je izjavio 

portugalskih diplomata, koji je potencirao stav njegove 

zemlje o proširenju Evropske unije i sa svim zemljama 

Balkana. Izražavajući njegovo interesovanje o razvojima na 

Kosovu, i evropskoj agendi naše zemlje, ambasador Mendes je želeo saznati više o ulozi Skupštine za 

usvajanje legislature i približavanje iste sa onim iz zemalja EU-a.
Čelnik Skupštine Krasniqi, nakon što je izrazio dobrodošlicu na Kosovu, i zahvalio se za stalnu 

podršku Portugalije za našu zemlju, govorio je o sastavu i funkcionisanju Skupštine, o nadzastupanju 

manjinskih zajednica u legislativi zemlje, i o radu koji se čini u reformisanju izbornog sistema. 

Krasniqi je potencirao posvećenost institucija i građana za evropske integracije, naglašavajući da po 

tom pitanju postoji potpuni koncenzus između pozicije i opozicije. On je naglasio da se vodi računa o 

tome da svi zakoni budu usklađeni sa legislaturom zemalja EU-a. To je ilustrovao i sa 

funkcionisanjem u Skupštini Kancelarije za pravnu standardizaciju kao i Komisije za evropske 

integracije, kao stalna parlamentarna komisija. Krasniqi je potvrdio interes Skupštine Kosova za 

saradnju sa svim parlamentima zemalja EU-a. On je dodao da Kosovo ima dobre susedne odnose sa 

svim zemljama regiona, osim sa Srbijom, sa kojom je počeo dijalog na nivou premijera, uz

Priznavanje nezavisnosti Kosova od strane Libije  otvara put 

uspostavlajnja dugoročne saradnje između dve zemlje

Predsednik Komisije za unutrašnje poslove, 
bezbednost i nadzor BSK-a Ahemt Isufi, predsednik 
Komisije za zakonodavstvo Arben Gaši i predsednik 
Komisije za amandmandovanje Ustava Republike 
Kosova Arsim Bajrami primili su danas predstavnike 
Saveta boraca Libije Mustafu El Sagezli i Khalala Al 
Fallaha. 
Na početku ,poslanici Skupštine Republike Kosova, 
nakon zahvalnosti delegaciji iz Libije na poseti 
Skupštini Kosova, informisali su ih o funkcionisanju i 

angažovanju Skupštine Kosova. Poslanici su,takođe, čestitali Libijskoj delegaciji na 
demokratskim promenama libijskog naroda , koje je izvršio u svojoj zemlji, u nastavku su 
raspravljali i o značaju priznavanje Kosova od strane Libije i o uspostavljanju uzajamne 
dugoročne saradnje.
Oni su čestitali Libijskoj delegaciji na ukidanju diktature u Libiji.
Predstavnici Saveta boraca Libije ,nakon što su visoko ocenili dostignuća Kosova, izrazili 
su svoju zainteresovanost za preuzimanje kosovskih iskustava u pravcu izgradnje 
demokratskih institucija i stvaranje zakonodavne infrastrukture.
Predsednik Saveta boraca Libije Mustafa El Sagezli, istakao je da Kosovo vidi kao 
značajnog partnera ,s obzirom da je ono prošlo kroz ista iskustva i zabeležilo uspehe u 
periodu tranzicije.
Ovom prilikom, delegacija iz Libije pozvala je poslanike Skupštine da posete Libiju kako 
bi uspostavili uzajamnu saradnju između dve zemlje, dodajući da će nastaviti sa svojim 
doprinosom u pravcu priznavanja nezavisnosti Kosova.

Izjava za medije Predsednika Skupštine Kosova, dr. Jakup Krasniqi, 

povodom završetka 2012. godine

Na osnovu Programa  rada Skupštine   za 2012. godinu, predviđeno je procesiranje u Skupštini 109 nacrta zakona. Procesirana su 92 
nacrta zakona u Skupštini, od kojih 15 je preneto iz 2011. godine. Vlada je  donela za procesiranje 70, parlamentarne komisije 4, dok 
su poslanici donosili 3 nacrta zakona. Od toga usvojeno je 69, dok su u proceduri razmatranja u komisijama Skupštine još 20.   
Sedam od procesiranih nacrta zakona vraćena su za doradu u Vladi i 14 drugih  su u iščekivanju uslova prema Poslovniku da bi se 
uvrstili u prvom razmatranju u Skupštini. 
Skupština je, 7. septembra 2012. godine, usvojila amandman Ustava Republike Kosova u vezi sa završetkom međunarodnog 
nadgledanja nezavisnosti Kosova. 
Skupština Kosova je usvojila i razna dokumenta, uključujući Program o radu Skupštine za 2012. godinu, Statut Autoriteta 
konkurencije, Prostorni plan Zone od posebnog interesa „Generalni štab OVK u Klječki i Divjake“, tri mesečna izveštaja o Akcionom 
planu Skupštine Kosova za evropsku integraciju za 2012. godinu, Godišnji finansijski izveštaj o budžetu  Republike Kosova, za 2011. 
godinu,  formiranje četiri ad-hok komisija, Mineralnu strategiju Republike Kosova za period 2012 – 2025, Izveštaj revizije godišnjih 
finansijskih pregleda Organa za razmatranje javne nabavke, za 2011. godinu, Statut Univerziteta u Prištini, ratifikaciju Odluke Vlade 
Republike Kosova o osnivanju Univerziteta  „Ukshin Hoti“ u Prizrenu i Univerziteta „Haxhi Zeka“ u Peći, Odluku o produženju  
prelaznog perioda oslobađanja od poreza na dodanu vrednost do 31. decembra 2014. godine, Odluku o određivanju plata i 
nadoknada članova  nezavisnih institucija i agencija i dr. 

Legislativni rad

Ratifikacija međunarodnih sporazuma

Prema njenoj ustavnoj nadležnosti, Skupština je ratifikovala niz međunarodnih sporazuma, kao što je Finansijski  sporazum između 
Vlade Republike Kosova i  Nemačke banke za razvoj KFW, o poboljšanju sistema centralne toplane; Zakon o ratifikaciji razmene  
diplomatskih nota o statusu stranih snaga između Republike Kosova i Sjedinjenih Američkih Država; Zakon  o ratifikaciji 
Finansijskog sporazuma za kredite i Projekat između Vlade Republike Kosova, predstavljenu od Ministarstva za finansije, i 
Nemačke Banke KFW vezano za Fabriku vode u Shkabaj; Zakon o ratifikaciji Međunarodnog sporazuma između Republike Kosova  
i  Evropske unije o Misiji Evropske unije za vladavinu prava na Kosovu; Zakon o povećanju kvote Republike Kosova u 
Međunarodni monetarni fond; Zakon o ratifikaciji amandmana članova  Sporazuma Međunarodnog monetarnog fonda o reformi 
Izvršnog borda; Zakon o ratifikaciji sporazuma o finansijskoj saradnji između Vlade Republike Kosova i Vlade Republike Austrije; 
Zakon o ratifikaciji Sporazuma o osnivanju Evropske banke za obnovu i razvoj. 

Rezolucije i deklaracije

Skupština je usvojila šest rezolucija i deklaracija: Rezolucija o završetku međunarodnog nadgledanja nezavisnosti, Rezolucija protiv 
održavanja izbora Srbije na Kosovu, Rezolucija u vezi sa upotrebom triju stranih telefonskih kodova na Kosovu, Rezolucija o 
normalizaciji  odnosa  između Republike Kosova i Republike Srbije, Rezolucija o Partnerstvu za izmene: Osnaživanje žene i 
Deklaracija o proglašenju nezakonitosti Referenduma na severu Kosova.

Nadzorne aktivnosti

Tokom ove godine održane su četiri parlamentarne interpelacije, dok su poslanici postavili 160 parlamentarnih pitanja za premijera i 
ministre vladinog kabineta. Održane su i 12 parlamentarne debate, u vezi sa razvojima u zemlji, o stanju penzionera i invalida rada, 
o pitanju nestalih lica, o Međunarodnom danu deteta, o upotrebi triju stranih telefonskih kodova, o procesu privatizacije,  o potrošnji 
javnih fondova od strane Vlade Kosova, o susretima premijera Kosova i Srbije u Briselu i dr.
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Predsedništvo Skupštine je, u okviru nadležnosti, shodno člana 67. Ustava Kosova i člana 15. Poslovnika Skupštine, tokom 2012. godine 
održalo 44 sednica, na kojima je usvojilo Nacrt programa rada Skupštine, pripremalo agende za dnevni red za 48 plenarnih sednica (u 
dogovoru sa predsednicima parlamentarnih grupa), usvojilo Nacrt budžeta  Skupštine Kosova, usvojilo 161 odluku, donelo 56 
zaključaka, a bavilo se i organizacijom i funkcionisanjem Skupštine, njenih organa i  administracije. 

Rad Predsedništva 

Plenarne sednice
Skupština Republike Kosova je održala 48 plenarnih sednica (od toga 5 svečanih sednica).

Rad parlamentarnih komisija
Predsednik Skupštine je održao četiri zajedničkih sastanaka sa parlamentarnim komisijama, dok su same komisije održale 563 sednica, 
razmatrajući i amandirajući  69 nacrta zakona, od kojih su  sedam vratile  na doradu. One su monitorisale sprovođenje sedam zakona, 
razmatrale 107 godišnjih izveštaja nezavisnih agencija, organizovale su i održavale 37 javnih debata i realizovale 30 poseta van i 70 
drugih poseta unutar zemlje. Radne grupe su održale 279 susreta. 

Parlamentarna diplomatija
Predsednik Skupštine je predvodio parlamentarne delegacije Kosova u zvanične posete u Albaniji, Švajcarskoj, Evropskom Parlamentu,  
Turskoj, Portugal,  Estoniji, SAD, Egiptu, Velikoj Britaniji i Libiji, na kojima je dočekan od predsednika parlamenata i drugih visokih 
ličnosti ovih prijateljskih zemalja. 
Primljene su u kancelariji predsednika 33 strane delegacije, uključujući čelnike parlamenata iz Makedonije, Albanije, Mađarske, 
Severne Irske, Egipta, kao i druge visoke ličnosti, kao što su bivši predsednici, zamenici premijera, ministri, kongresmeni SAD, evro-
parlamentarci, predsednici parlamentarnih komisija, ambasadori, predstavnici međunarodnih institucija, akademskog sveta i civilnog 
društva i dr. 

Odnosi s javnošću
Izrađeno je na hiljade informacija o radu mehanizama Skupštine i o protokolarnim susretima. Skupština je, u saradnji sa NDI-om, 
organizovala Dan otvorenih vrata Skupštine i Međunarodni dan demokratije. 
Skupština ima svoju web-stranicu na Internetu i objavljuje časopis „Skupština“, na albanskom, srpskom i turskom jeziku. 
Bilo je 23 zahteva od novinara i predstavnika Civilnog društva za pristup u javna dokumenta, na koje je Skupština odgovorila 
pozitivno i u okviru zakonskih rokova.
Skupštinu Republike Kosova su, u ovoj godini, posetile 92 grupe kosovskih i stranih građana, ili oko 2600 posetilaca, koji su  izrazili  
njihovo interesovanje da se izbliza upoznaju sa radom legislativa. 
Razne grupe posetilaca su dočekane i od strane predsednika Skupštine i drugih poslanika. 
Među obavljenim poslovima, na planu pozitivnog pristupa Skupštine s javnošću,  valja izdvojiti: Izradu strategije o saradnji sa Civilnim 
društvom, stvaranje data – baze za NVO-e, kao i mogućnost za registraciju, preko web-stranice Skupštine na Internetu (projekti 
podržani od  OSCE-a), izgradnju Centra za posetioce u Skupštini (projekat podržan od NDI-a), pripremanje i objavljivanje 13 afiša o 
radu parlamentarnih komisija, prijem i  praćenje desetak grupa posetilaca u Skupštini i dr. 

Osoblje 
Učinjeni su napori za pravilno menadžiranje humanim resursima i  povećanje kapaciteta odgovornog, profesionalnog i održivog 
osoblja,  osiguravajući kontinuirano osposobljavanje i obučavanje. Pažnja je posvećena proporcionalnom raspoređivanju obuka i 
kategorizaciji prema značaju. Ove aktivnosti su u najvećem delu podržane od donatora, kao što su: NDI, OSCE, UNDP, Projekat 
bratimljenja, finansiran od UE-a i neki drugi, uz finansiranje same Skupštine. Aktuelno je u pripremi Strategija obučavanja 2013-2015.
Tokom 2012. godine primljeno je  u radu 18 novih zvaničnika u Administraciji Skupštine. Posebna pažnja posvećuje se objektivnosti 
ocenjivanja rada službenika Administracije, poštujući načela  Zakona o Civilnoj službi.

Budžet 
Završni budžet Skupštine je bio sledeći: Plate i dnevnice – 5,315,260 €; Robe i usluge – 1,415,784 €; Komunalni troškovi – 177,000 €; 
Subvencije i transferi – 15,000 € i Kapitalne investicije 1,102,608 €.
Budžet Skupštine je iznosio 8,025,652 € (ne uključujući budžet RTK i skraćivanja alokacija  od strane Vlade).
Realizacija budžeta Skupštine za 2012. godinu je iznad 96%.

Javna nabavka 
U oblasti javne nabavke primenjene su redovne zakonske procedure i prema planiranju za 2012. godinu, za oko 80 slučajeva 
procesiranja. Kod kapitalnih investicija, neki ugovori su u proceduri realizacije. 
Valja naglasiti da Unutrašnji revizor za ovu godinu  nije, uopšte, našao neurednosti u procedurama javne nabavke.

Informativna tehnologija
U informativnoj tehnologiji konsolidovane su konsulentne i usluge  održavanja sistema od privatnog sektora i vidno je smanjen broj 
tehničkih problema tokom rada u Skupštini. Realizovana je prva faza sistema E-Parlamenta i pripremljena je i prosleđena kod javne 
nabavke celokupna dokumentacija za ostale faze, do 2015. godine.
Tokom ove godine nastavljeno je renoviranje i opremanje prostorija Skupštine, unapređujući tako tehničke usluge. U fazi realizacije su i 
značajni projekti  oko izrade fasade i krova Aneks-a  i emergentnih stepenica.

Jezičke službe
Jezičke službe Skupštine, mada sa jednim ograničenim osobljem od oko 20 zvaničnika, uspele su da ispunjavaju sve obaveze, 
uključujući lekturu, simultano i konsekutivno prevođenje, prevođenje i otkucavanje svih materijala  Skupštine,  izradu transkripta sa 
javnih debata ad-hok komisija i dr. Tokom ovog godišnjeg perioda ova služba je imala 2931 zahtev za prevođenje materijala, prevela je 
ukupno 8591 stranicu, izvršila lekturu 2078 stranica, obavila je simultani prevod na 582 sastanaka i dr. 
Skupštinu su i u ovoj godini pratile manjkavosti i slabosti, međutim, izražavam uverenje da će u godini u kojoj ulazimo unaprediti 
dosadašnje rezultate i  poboljšaće svoju delatnost u svim ustavnim ulogama koje ima. 
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Pitanja koja nisu dobila odgovor  

Poslanica  Vjollca Krasniqi, LDK
Za ministra  BSK-së, g. Agim Çeku

Po   transformiranju     ZKK-a u BSK, dosta kasarni je ostalo neiskorišteno i bez nadzora, u milosti vremena i 
nesavesnih građana. Konkretno reč je o   kaserni “Zahir Pajaziti”, u s.   Lukare. Koja je svakodnevno izložena 
demoliranju i potpunom uništavanju. Prema kadastru, na čije su ime registrovane i zašto nisu sačuvane ili date 
nekom na privremenu upotrebu dok se ne donosi druga odluka? Obraćam Vama ovo pitanje iako mislim da 
odgovor mugu dati i  ostali ministri kao što su: minisar UP ili neko drugi.  

Poslanik Visar Ymeri, VV
Za predsednika Vlade republike Kosova  g. Hashim Thaçi

Prošle nedelje, predsednik takozvanog Srpskog nacionalnog saveta, Milan Ivanović, ujedno    i glavni vođe 
kriminalnih ilegalnih struktura Srbije je izjavio da ste Vi i Bajram Rexhepi  imali susrete  sa Srbima sa severa u 
bolnici Mitrovice.  Kada, gde i sa kim  ste se susreli tamo?   

Poslanica  Alma Lama, VV
Za predsednika Vlade republike Kosova  g. Hashim Thaçi

Ada li se  predsednik  Vlade republike Kosova  složio da  misija EULEX –  ima dva mandata na Kosovu, jedan 
za severni deo  i drudi za drugi deo Kosova. To znači da imamo dvojnu misiju sa različitim kompetencijama , 
jednu za Albance a drugu za Srbe, što krši karakter jedinstva države Kosova? 

Poslanik Liburn Aliu, VV
Za predsednika Vlade republike Kosova  g. Hashim Thaçi

Na sednici od 18. 10. 2012. god. raspravljalo se i usvojena je Rezolucija za normalizaciju odnosa sa Srbijom, u 
vašem govoru niste nigde naveli susret koji se trebao održati  odmah naredni  dan 19 oktobra, između vas i 
predsednika Vlade republike Srbije Ivice Dačića. S obzirom da je veoma važno da se u toj raspravi  govori 
upravo o susretu sa Srpskim premijerom , kako bi  poslanici bili upoznati o tome, postavljam sledeće pitanje:  
Da li ste vi znali da čete se susresti sa  Srpskim premijerom susretu Ivicom Dačićem?  Ako da, zašto ste to krili 
od Skupštine?

Poslanica  Albana Gashi, VV
Za ministra   Evropskih  integracija, Vlora  Çitaku

Možete li nas informisati, koja kršenja je primeti revizor? Koje ste  administrativne mere preduzeli u vezi toga i 
čijom su naredbom kršene  procedure e regrutovanja u vaše ministarstvo?

Poslanica  Albulena Haxhiu, VV      

1- Për ministrin e Drejtësisë Hajredin Kuçi

29. 11. 2012 Vlada Kosova je izjavila da   “Objavljivanje  prisluškivanja , fabrikovanih  u cilju ucene 
institucionalnih ličnosti  i njihovog privatnog života je protuzakonito i  kažnjivo delo“.  Istog dana  EULEX je  
potvrdio da su istinita. Koja je odgovornost Vlade? Da li je istinito ono što  se kaže u tim snimcima  što  je čula i 
javnost?

2.S kim ste  konsultovali Nacrt zakona o prisluškivanjima , koji  je usvojen na sednici Vlade 
od 3. 12. 2012. god.? Kad je isti izrađen i  koji akteri civilnog društva  ili koji su  stručnjaci bili 
obuhvaćeni?
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Predsedništvo Skupštine je, u okviru nadležnosti, shodno člana 67. Ustava Kosova i člana 15. Poslovnika Skupštine, tokom 2012. godine 
održalo 44 sednica, na kojima je usvojilo Nacrt programa rada Skupštine, pripremalo agende za dnevni red za 48 plenarnih sednica (u 
dogovoru sa predsednicima parlamentarnih grupa), usvojilo Nacrt budžeta  Skupštine Kosova, usvojilo 161 odluku, donelo 56 
zaključaka, a bavilo se i organizacijom i funkcionisanjem Skupštine, njenih organa i  administracije. 

Rad Predsedništva 

Plenarne sednice
Skupština Republike Kosova je održala 48 plenarnih sednica (od toga 5 svečanih sednica).

Rad parlamentarnih komisija
Predsednik Skupštine je održao četiri zajedničkih sastanaka sa parlamentarnim komisijama, dok su same komisije održale 563 sednica, 
razmatrajući i amandirajući  69 nacrta zakona, od kojih su  sedam vratile  na doradu. One su monitorisale sprovođenje sedam zakona, 
razmatrale 107 godišnjih izveštaja nezavisnih agencija, organizovale su i održavale 37 javnih debata i realizovale 30 poseta van i 70 
drugih poseta unutar zemlje. Radne grupe su održale 279 susreta. 

Parlamentarna diplomatija
Predsednik Skupštine je predvodio parlamentarne delegacije Kosova u zvanične posete u Albaniji, Švajcarskoj, Evropskom Parlamentu,  
Turskoj, Portugal,  Estoniji, SAD, Egiptu, Velikoj Britaniji i Libiji, na kojima je dočekan od predsednika parlamenata i drugih visokih 
ličnosti ovih prijateljskih zemalja. 
Primljene su u kancelariji predsednika 33 strane delegacije, uključujući čelnike parlamenata iz Makedonije, Albanije, Mađarske, 
Severne Irske, Egipta, kao i druge visoke ličnosti, kao što su bivši predsednici, zamenici premijera, ministri, kongresmeni SAD, evro-
parlamentarci, predsednici parlamentarnih komisija, ambasadori, predstavnici međunarodnih institucija, akademskog sveta i civilnog 
društva i dr. 

Odnosi s javnošću
Izrađeno je na hiljade informacija o radu mehanizama Skupštine i o protokolarnim susretima. Skupština je, u saradnji sa NDI-om, 
organizovala Dan otvorenih vrata Skupštine i Međunarodni dan demokratije. 
Skupština ima svoju web-stranicu na Internetu i objavljuje časopis „Skupština“, na albanskom, srpskom i turskom jeziku. 
Bilo je 23 zahteva od novinara i predstavnika Civilnog društva za pristup u javna dokumenta, na koje je Skupština odgovorila 
pozitivno i u okviru zakonskih rokova.
Skupštinu Republike Kosova su, u ovoj godini, posetile 92 grupe kosovskih i stranih građana, ili oko 2600 posetilaca, koji su  izrazili  
njihovo interesovanje da se izbliza upoznaju sa radom legislativa. 
Razne grupe posetilaca su dočekane i od strane predsednika Skupštine i drugih poslanika. 
Među obavljenim poslovima, na planu pozitivnog pristupa Skupštine s javnošću,  valja izdvojiti: Izradu strategije o saradnji sa Civilnim 
društvom, stvaranje data – baze za NVO-e, kao i mogućnost za registraciju, preko web-stranice Skupštine na Internetu (projekti 
podržani od  OSCE-a), izgradnju Centra za posetioce u Skupštini (projekat podržan od NDI-a), pripremanje i objavljivanje 13 afiša o 
radu parlamentarnih komisija, prijem i  praćenje desetak grupa posetilaca u Skupštini i dr. 

Osoblje 
Učinjeni su napori za pravilno menadžiranje humanim resursima i  povećanje kapaciteta odgovornog, profesionalnog i održivog 
osoblja,  osiguravajući kontinuirano osposobljavanje i obučavanje. Pažnja je posvećena proporcionalnom raspoređivanju obuka i 
kategorizaciji prema značaju. Ove aktivnosti su u najvećem delu podržane od donatora, kao što su: NDI, OSCE, UNDP, Projekat 
bratimljenja, finansiran od UE-a i neki drugi, uz finansiranje same Skupštine. Aktuelno je u pripremi Strategija obučavanja 2013-2015.
Tokom 2012. godine primljeno je  u radu 18 novih zvaničnika u Administraciji Skupštine. Posebna pažnja posvećuje se objektivnosti 
ocenjivanja rada službenika Administracije, poštujući načela  Zakona o Civilnoj službi.

Budžet 
Završni budžet Skupštine je bio sledeći: Plate i dnevnice – 5,315,260 €; Robe i usluge – 1,415,784 €; Komunalni troškovi – 177,000 €; 
Subvencije i transferi – 15,000 € i Kapitalne investicije 1,102,608 €.
Budžet Skupštine je iznosio 8,025,652 € (ne uključujući budžet RTK i skraćivanja alokacija  od strane Vlade).
Realizacija budžeta Skupštine za 2012. godinu je iznad 96%.

Javna nabavka 
U oblasti javne nabavke primenjene su redovne zakonske procedure i prema planiranju za 2012. godinu, za oko 80 slučajeva 
procesiranja. Kod kapitalnih investicija, neki ugovori su u proceduri realizacije. 
Valja naglasiti da Unutrašnji revizor za ovu godinu  nije, uopšte, našao neurednosti u procedurama javne nabavke.

Informativna tehnologija
U informativnoj tehnologiji konsolidovane su konsulentne i usluge  održavanja sistema od privatnog sektora i vidno je smanjen broj 
tehničkih problema tokom rada u Skupštini. Realizovana je prva faza sistema E-Parlamenta i pripremljena je i prosleđena kod javne 
nabavke celokupna dokumentacija za ostale faze, do 2015. godine.
Tokom ove godine nastavljeno je renoviranje i opremanje prostorija Skupštine, unapređujući tako tehničke usluge. U fazi realizacije su i 
značajni projekti  oko izrade fasade i krova Aneks-a  i emergentnih stepenica.

Jezičke službe
Jezičke službe Skupštine, mada sa jednim ograničenim osobljem od oko 20 zvaničnika, uspele su da ispunjavaju sve obaveze, 
uključujući lekturu, simultano i konsekutivno prevođenje, prevođenje i otkucavanje svih materijala  Skupštine,  izradu transkripta sa 
javnih debata ad-hok komisija i dr. Tokom ovog godišnjeg perioda ova služba je imala 2931 zahtev za prevođenje materijala, prevela je 
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Skupštinu su i u ovoj godini pratile manjkavosti i slabosti, međutim, izražavam uverenje da će u godini u kojoj ulazimo unaprediti 
dosadašnje rezultate i  poboljšaće svoju delatnost u svim ustavnim ulogama koje ima. 
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Po   transformiranju     ZKK-a u BSK, dosta kasarni je ostalo neiskorišteno i bez nadzora, u milosti vremena i 
nesavesnih građana. Konkretno reč je o   kaserni “Zahir Pajaziti”, u s.   Lukare. Koja je svakodnevno izložena 
demoliranju i potpunom uništavanju. Prema kadastru, na čije su ime registrovane i zašto nisu sačuvane ili date 
nekom na privremenu upotrebu dok se ne donosi druga odluka? Obraćam Vama ovo pitanje iako mislim da 
odgovor mugu dati i  ostali ministri kao što su: minisar UP ili neko drugi.  

Poslanik Visar Ymeri, VV
Za predsednika Vlade republike Kosova  g. Hashim Thaçi

Prošle nedelje, predsednik takozvanog Srpskog nacionalnog saveta, Milan Ivanović, ujedno    i glavni vođe 
kriminalnih ilegalnih struktura Srbije je izjavio da ste Vi i Bajram Rexhepi  imali susrete  sa Srbima sa severa u 
bolnici Mitrovice.  Kada, gde i sa kim  ste se susreli tamo?   

Poslanica  Alma Lama, VV
Za predsednika Vlade republike Kosova  g. Hashim Thaçi

Ada li se  predsednik  Vlade republike Kosova  složio da  misija EULEX –  ima dva mandata na Kosovu, jedan 
za severni deo  i drudi za drugi deo Kosova. To znači da imamo dvojnu misiju sa različitim kompetencijama , 
jednu za Albance a drugu za Srbe, što krši karakter jedinstva države Kosova? 

Poslanik Liburn Aliu, VV
Za predsednika Vlade republike Kosova  g. Hashim Thaçi

Na sednici od 18. 10. 2012. god. raspravljalo se i usvojena je Rezolucija za normalizaciju odnosa sa Srbijom, u 
vašem govoru niste nigde naveli susret koji se trebao održati  odmah naredni  dan 19 oktobra, između vas i 
predsednika Vlade republike Srbije Ivice Dačića. S obzirom da je veoma važno da se u toj raspravi  govori 
upravo o susretu sa Srpskim premijerom , kako bi  poslanici bili upoznati o tome, postavljam sledeće pitanje:  
Da li ste vi znali da čete se susresti sa  Srpskim premijerom susretu Ivicom Dačićem?  Ako da, zašto ste to krili 
od Skupštine?

Poslanica  Albana Gashi, VV
Za ministra   Evropskih  integracija, Vlora  Çitaku

Možete li nas informisati, koja kršenja je primeti revizor? Koje ste  administrativne mere preduzeli u vezi toga i 
čijom su naredbom kršene  procedure e regrutovanja u vaše ministarstvo?

Poslanica  Albulena Haxhiu, VV      

1- Për ministrin e Drejtësisë Hajredin Kuçi

29. 11. 2012 Vlada Kosova je izjavila da   “Objavljivanje  prisluškivanja , fabrikovanih  u cilju ucene 
institucionalnih ličnosti  i njihovog privatnog života je protuzakonito i  kažnjivo delo“.  Istog dana  EULEX je  
potvrdio da su istinita. Koja je odgovornost Vlade? Da li je istinito ono što  se kaže u tim snimcima  što  je čula i 
javnost?

2.S kim ste  konsultovali Nacrt zakona o prisluškivanjima , koji  je usvojen na sednici Vlade 
od 3. 12. 2012. god.? Kad je isti izrađen i  koji akteri civilnog društva  ili koji su  stručnjaci bili 
obuhvaćeni?
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